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Кауза. 3177 лв. са събраните средства, разделени между 14 от най-пострадалите къщи в селото

МОНИКА ИЛИЕВА

Бургаското училище „П. Р. 
Славейков“ организира собст-
вена кампания в подкрепа на 
пострадалите от наводне-
нието в Кости след поройния 
дъжд в началото на месец 
септември, научи в. „Черно-
морски фар“. Припомняме, че 
водният ад на 5 септември 
парализира община Царево, 
разруши пътища и мостове, 
заля домове, взе човешки 
жертви. Инфраструктурата 
в района, който се оказа под 
вода, все още се възстановява. 
„Ние, учителите, се отказа-
хме от традиционните бу-
кети, които учениците ни 
поднасят в първия учебен ден 
– 15 септември. Призовахме 
средствата, които се разход-
ват за тях, да бъдат дарени 
в подкрепа на хората, чиито 
домове бяха наводнени в Кос-
ти. За втора поредна година 
организираме подобна акция, 
миналата беше посветена на 
събитията в Карловско“, 
изтъкна Нина Стаматова, 
преподавател в училище „П. 
Р. Славейков“ – Бургас.  

Събраните средства – 3177 
лв., миналата събота (30 
септември) са разделени 
между четиринайсетте от 
най-пострадали къщи в Кос-
ти. Стаматова обърна вни-
мание, че помощ от Общи-
н а т а  п о л у ч а в а т  с а м о 
постоянните жители на 
селото. Има и къщи на хора, 
които не живеят постоянно 
там и макар да са наводнени, 
нямат право на помощ – то-
ва са наследствени или при-
добити имоти. 

„Хората бяха много довол-
ни. Трогнати до дъното на 
изстрадалите си души от не 
едно и две наводнения в райо-
на. Жестът ни разплака 
много възрастни хора, нечии 
баби и дядовци. Една от же-
ните, близо 80-годишна, 
която посетихме в дома ѝ, 
каза, че точно в този ден е 
платила за ремонта на хла-
дилника и останала с 1 лв. до 
пенсия. Първият етаж от 
къщата ѝ е изцяло наводнен, 
водата стигнала до тавана. 
Тя се обърна към нас с думите 
– „Вие ме спасявате, нямаше 
с какво да живея до края на 

месеца, докато получа пенсия.“ 
Пълнят ти се очите със съл-
зи, вълнуваш се, че си успял да 
помогнеш в точния момент“, 
споделя преподавателят по 
география в едно от най-до-
брите основни училища в 
Бургас. 

Жорка от Кости обяснява, 
че най-засегнати от водния 
ад са къщите, разположени 
около дола. Нейната е в бли-
зост до него, но и до реката. 
При всяко прииждане на во-
дите на Велека домът ѝ се 
пълни. 

„Страшно беше, цяла нощ 
валя, гърмя, трещя. На су-
тринта дерето вече беше 
придошло, реката – по-късно 
през деня“, споделя леля Мар-
че – всички я знаят, работи 
в единствения магазин в 
центъра на селото. Водата 
приижда на три пъти, зали-
ва домове и улици. Семейна-
та къща на Марчето не е 
пощадена от водната стихия 
– „беше много страшно. 
Неописуема картина! Дъждът 
– прекалено обилен. Водата 
се стече от планината, събра 
се в дерето, то е голямо, 

Жорка от 
Кости, чиято 
къща е в бли-
зост и до дола, 
и до реката
ФОТО: МОНИКА 
ИЛИЕВА

65-годиш-
ната Марче 

(вляво), чиято 
наследствена 

къща също е 
пострадала от 
наводнението 

ФОТО: МОНИКА 
ИЛИЕВА

ЧЕРНОМОРСКИ ФАР

63-ата Генерална асамблея 
на Асоциацията на среди-
земноморските круизни 
пристанища – MedCruise, 
ще се проведе в Бургас през 
следващата седмица, а 
домакин ще бъде бургаско-
то пристанище. 

Асамблеята ще се про-
веде в периода 10 – 13 ок-
томври 2023 г. в Междуна-
роден конгресен център 
– Бургас.

По данни на секретари-
ата на MedCruise, към мо-
мента участие в асамбле-
ята в Бургас през октомври 
са приели представители 
на световноизвестни кру-
изни компании като: 
Ambassador Cruise Line; 
Azamara; Carnival Cruise Line; 
Fred. Olsen Cruise Lines; 
Holland America Line; Holland 
America Group | Serving 
Holland America Line, Princess 
Cruises, Seabourn and P&O 
Australia; Princess Cruises; 
Royal Caribbean Group; Scenic 
Group; SeaDream Yacht Club; 
Silversea Cruises; Swan Hellenic 
Cruises;Viking Cruises, като 
регистрациите продължа-
ват. Присъствието на 
водещи круизни компании 
ще допринесе за положи-
телния имидж на страна-
та ни, като сигурна ту-
ристическа дестинация в 
един от най-бързоразвива-
щите се туристически 
сектори, а именно круизния 
туризъм. 

Събитието ще бъде 

отразявано от междуна-
родна преса, сред които: 
Cruise & Ferry; Cruise Industry 
News; Cruises News Media 
Group; Seatrade Cruise News; 
независими блогъри и ин-
флуенсъри и български 
медии.

По време на В2В срещи-
те, предстои да бъдат 
договорени дестинациите 
за круизни посещения в 
следващите две години, 
като това е от съществе-
на важност за привличане-
то на пасажерски кораби в 
Черно море и в частност 
в българските пристанища. 

За участие в 63-ата Ге-
нерална асамблея се очаква 
да пристигнат около 200 
чуждестранни представи-
тели на круизния бизнес – 
ръководителите в MedCruise; 
собственици и представи-
тели на круизни компании, 
пристанища, членове на 
организацията и асоциира-
ни членове, заети в паса-
жерското обслужване. 
Съгласно изискванията на 
организатора на Асамбле-
ята за тях сме предвидили 
полудневни екскурзии, с 
които ще рекламираме и 
представим туристиче-
ските възможности на 
региона. Предвидени са 
екскурзии до града на ЮНЕ-
СКО – Несебър, Старият 
град Созопол, новите ту-
ристически дестинации на 
община Бургас – остров Св. 
Анастасия и културно-
туристически комплекс 
„Ченгене скеле“. 

ЧЕРНОМОРСКИ ФАР

Филиал Бургас на Софий-
ския университет „Св. 
Климент Охридски“ откри 
своята първа академична 
година. Разкриването на 
изнесената структура съв-
пада с отбелязването на 
135-годишнината на най-
големия учебен и научноиз-
следователски център в 
страната.

„Днес е знаменателен ден 
– откриване на първия фи-
лиал на първия български 
университет в първия по 
обичаност град на България. 
Раждането на филиала беше 
белязано от предизвикател-
ства и отне години. Времето 
беше необходимо, за да се 
избистри постепенно пред-
ставата на всички включени 
в начинанието страни за 
това какво трябва да пред-
ставлява тази дръзка нова 
структура. Днес сме свиде-
тели на това как тя придо-
би форма и прави първите 
си крачки в академичния 
живот“ – каза в обръщение-
то си директорът на Фили-
ал Бургас проф. д-р Теодор 
Седларски.

 „В момента присъстваме 
на исторически момент. За 
първи път в многогодишна-
та си история Софийският 
университет стъпва на 
морския бряг. Благодаря на 
ректора и академичнoто 
ръководство, че подадоха 
ръка на бургаския порив на 
Община Бургас за откриване 
на тези нови хоризонти. 

Изминахме дълъг път. За един 
съвременен град са важни 
смелите му мечти, а те са 
свързани с бъдеще, развитие 
и перспективи. За това раз-
читаме на младите хора, 
които ще се създават тук. 
Убеден съм, че този филиал 
ще носи само радост и ста-
тут на самочувствие на град 
Бургас“ – сподели в привет-
ствието си г-н Димитър 
Николов.

През 2023/2024 година във 
филиала ще се подготвят 
студенти по специалности 
от професионално направ-
ление „Музикално и танцово 
изкуство“ за придобиване на 
образователно-квалифика-
ционни степени „бакалавър“ 
и „магистър“ и по специал-

ности от професионално 
направление „Религия и те-
ология“ за придобиване на 
степен „Магистър“. По 
време на откриването пър-
вите студенти получиха 
студентските си книжки.

Бургаският филиал на СУ 
се помещава в няколко прос-
транства в града – в Мор-
ската градина, в Конгресния 
център и в НХК, където 
вече се работи по организа-
цията на конференции с 
национално и международно 
значение, филмови прожекции, 
концерти на млади таланти, 
публични лекции, предста-
вяне на книги и нови изслед-
вания, духовни беседи. Те са 
отворени за бургаската 
общественост, която вина-

ги е поканена да надниква в 
пространствата за нещо 
предстоящо, да предлага 
теми от интерес и учебни 
програми, които би искала 
да се провеждат в града.

Събитието уважиха още 
проф. д-р Севдалина Турма-
нова, началникът на Регио-
нално управление на образо-
ванието Петя Петрова, 
заместник областният уп-
равител Владимир Крумов, 
Агатополският епископ 
Йеротей, зам.-кметовете 
Диана Саватева и Йорданка 
Ананиева, доц. Димо Колиба-
ров – директор на НХА-Фи-
лиал Бургас, общественици, 
представители на култур-
ните институции и образо-
ванието в Бургас.

Филиалът на Софийския университет откри 
първата си академична година в Бургас

200 представители на 
круизния бизнес пристигат 
на форум в Бургас 

Сред официалните гости бяха Димитър Николов, Йорданка Ананиева, Диана Саватева и проф. Севдалина 
Турманова               ФОТО: ОБЩИНА БУРГАС
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заля ни на три пъти. Друг 
път не се е случвало такова 
нещо. Всичко остана под 
вода до втория етаж. Имаме 
помпа за точене на водата, 
защото реката не се почист-
ва от години и знаем, че в 
такива случаи трябва да се 
справяме сами. Преди време 
бяха тръгнали да разбиват 
Кукулчето, докараха подхо-
дяща машина. Спряха ги зе-
лените организации. Ако 
това нещо се разбие, реката 
вече няма да има тази сила и 

няма да залива къщите ни“.
63-годишната жена споде-

ля, че тя и възрастната ѝ 
майка живеят непрестанно 
под стрес. Като завали малко 
по-силен дъжд, очакват во-
дите на Велека да излязат от 
коритото на реката, да за-
леят дома им, да отнесат 
покъщнината им, животни-
те.  

Пороят на 5 септември 
заварва Велин във фермата 
му в с. Кости – „Срещу при-
родата не можем да направим 

нищо. Какво да ви кажа – бед-
ствие!“. Близо 300 овце и 
кози по чудо остават невре-
дими след придошлата вода. 
„Къщата залята, дървата, 
които бяха готови за зимата, 
вдигна ги. Всичките. Цял един 
имот – 100-годишен, е залят. 
Давате ли си сметка колко 
назад те връща това. Такова 
бедствие не се случва в Кос-
ти за първи път. Малко са 
обитаемите къщи в селото. 
Никой не ни помага. Научили 
сме се да разчитаме на себе 

си, нищо, че сме граждани на 
Р България, държавата я 
няма. Постепенно ще се 
справим, ще изплуваме. След 
такава голяма поразия, раз-
бира се, че има немалко щети 
– материални. Как да изчисля 
нещо градено с години, не 
мога“, гневи се 35-годишният 
мъж. 

От думите на фермера – 
семеен, с тригодишно дете 
– става ясно, че в селото 
живеят не повече от стоти-
на човека. Предимно възраст-

ни. „Останахме малко мохи-
каните. Аз и още един колега 
имаме ферми. Останалите се 
препитават по Горското, с 
туризъм или през Терминала. 
Знаете как стоят нещата в 
България. Всеки идва, говори 
красиви приказки и в един 
момент битият си е бит, 
наводненият – наводнен и 
дотам. Нищо не се прави. 
Това е тъжното. Все по-мал-
ко хора оставаме да живеем 
по селата. В един момент ще 
стане – „няма хора, няма 

проблем“. За жалост е така“, 
споделя мъжът, на когото 
очевидно не му липсва твър-
да воля и кураж да брани 
своята чест, традиции и 
тези, които обича. 

Велин изказва благодарност 
към инициативата на бурга-
ското училище „П. Р. Славей-
ков“ от името на Кости, за 
събраните дарения, които са 
постъпили в селото и чрез 
които е помогнато на най-
уязвимите, живеещи там – 
възрастните хора. 

СИЛВИЯ ШАТЪРОВА

ГЕРБ – Бургас представи 
отбора си за местните из-
бори. Листата от кандидати 
за общински съветници 
отново е водена от проф. 
Севдалина Турманова, а в нея 
са качествени, известни 
хора, експерти в различни 
области, млади и опитни, 
калени в политическите 
битки, познати на бургазлии, 
а целта им е мнозинство в 
следващия Общински съвет. 

„Познавам всеки един от 
тях, знам техните качества. 
Вярвам, че активно ще рабо-
тят за успеха и за развитие-
то на Бургас. Следващите 4 
години активно ще инвести-
раме в младите хора, те са 
бъдещето на Бургас, те са 
хората, които ще носят 
развитието му, ще пазят 
духа му и ще уважават него-
вите традиции. Няма да 
забравяме опитните лично-
сти, които са в нашата 
листа, хората, на които 
дължим това, което е Бургас 
и е постигнал до този момент. 
Следващите 4 години Европа 
ще дава възможност на гра-
дове и региони, които защи-
тават проекти, да развиват 
своите населени места. Аз 
съм убеден, че такъв екип 
стои зад мен, вярвам в тях-
ната амбиция, че заедно със 
сърце и душа ще се борят за 
каузата Бургас. Бургас, кой-
то освен че е град, който е 

добър да живееш, учиш, за-
бавляваш, ще бъде град, в 
който си струва да останеш“, 
заяви кметът Димитър 
Николов.

„Чест и привилегия е за 
мен да бъда отново водач на 
листата на кандидатите за 
общински съветници от ПП 
ГЕРБ. През изминалия мандат 
доказахме, че можем да рабо-
тим заедно, обединени, с 
увереност, с мъдрост и ре-
зултатите от нашето уп-
равление са видими за всички. 
Смея да твърдя, че изпълних-
ме управленската програма 
на нашия кмет Димитър 
Николов, дори я надградихме 
с интересни проекти. Вли-
заме в кампанията с вяра, 
отговорност, защото по-
стигнатото трябва да бъде 
надградено, защото изисква-
нията на гражданите към нас 
стават все повече. И с право. 
Ние можем да работим, можем 
да носим отговорност и ще 
го направим“, каза проф. 
Турманова.

„Ние сме една сплотена 
сила, която успява да спе-
чели това, към което се 
стремим – да бъдем първа 
политическа сила“, заяви 
общинският лидер на ГЕРБ 
Андрей Рунчев. Той пожела 
на кандидатите за общин-
ски съветници позитивна 
кампания, насочена към 
хората, за да може да се 
представи максимално добре 
това, което се предвижда 

като политика и проекти. 
Рунчев изказа увереност, че 
ГЕРБ ще реализира макси-
мално много мандати и ще 
спечели изборите за кмет 
на първи тур.

„Ще вложа цялата си енер-
гия, сила, знания, умения и 
страст за това да успеем с 
това начинание. С цялото 
сърце, опита си и разума си 
чувствам, зная, убеден съм, 
че най-добрият стопанин на 
Бургас през следващите 4 
години като кмет е Димитър 
Николов“, каза пред актива 
и симпатизанти адвокат 
Михаил Хаджиянев, четвър-
ти в листата.

Според него това е екипът, 
който ще преведе града през 
всичките препятствия и 
ще го направи номер 1  

в страната.
Вторият в листата – ад-

вокат Иво Баев, използва 
думите на Христо Фотев 
– „Този влак за Бургас е тъй 
бавен...“, като го репликира, 
че вече влакът за Бургас е 
бърз, мощен, привлекателен, 
защото „този влак се упра-
влява от умел машинист. 
Ние ще стоим зад този ма-
шинист през следващите 
четири години“, категоричен 
бе Баев и допълни:

„Тази група дава насоките 
и просперитета на Бургас, 
тя ще бъде коректив, наши-
ят отбор ще е водещ, защо-
то иска влакът за Бургас да 
става все по-бърз, привлека-
телен, неговите купета 
по-комфортни, неговите 
улици да стават все по-добри“.

ГЕРБ-Бургас с мощен отбор за местните избори и с умел 
машинист – Димитър Николов, даде начало на кампанията си

„
Вярвам, че 
активно ще 
работят за 
успеха и 
развитието на 
Бургас

Димитър Николов, 
кандидат за кмет 
за пети мандат

Листата с кандидат-съветници по време на представянето               ФОТО: ТОДОР СТАВРЕВ

Вторият в листата Иво Баев (пред микрофона) – един от сил-
ните играчи в нея заедно с водача – проф. Севдалина Турманова  
(до него)     ФОТО: ТОДОР СТАВРЕВ

Водният ад в началото на септември 2023 г.
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Кулинарна школа. Корабен готвач приготвя храна в стола на голямо бургаско 
училище. Учениците не обичат малко солени ястия, както е по стандарт

Битката на манджата срещу дюнера – 

ДОНА МИТЕВА

33  985 са учениците с 
наднормено тегло. Това 
показват резултатите от 
профилактичните прегле-
ди през 2020/2021 г. на 
Центъра за опазване на 
общественото здраве и 
анализи на учениците. 
Това са 5,3% от всички 
прегледани. Броят на реги-
стрираните случаи на 
затлъстяване е 8837, или 
18,6 промила. Най-много са 
случаите на затлъстяване 
при учениците в 7-и клас 
– 1169, или 30,3 промила от 
всички на тази възраст. В 
сравнение с предходната 
година те са се увеличили 
с около 1 промил.

Според последните дан-
ни отпреди пандемията 
25-30% от учениците от 
началния курс са със свръх-
тегло, със затлъстяване са 
10-12%, или всяко десето 
българче, обясни специа-
листката по хранене и 
диететика проф. Донка 
Байкова. В гимназиалния 
курс процентът намалява, 
но пък се увеличава този 
на хранителните разстрой-
ства – между 14 и 19 г. е 
бумът на анорексиците – те 
са от 12 до 17%. Със сигур-
ност, сега две години по-
късно числата са още по-
стряскащи.

На фона на тези данни 
трябва да се подчертаят 
усилията на организирано-
то хранене в училищата и 
детските градини да се 
предлага здравословна и 
топла храна. Нещо, което 
по наблюдение на учители, 
а и обикновени граждани, 
в семействата става все 
по-голяма рядкост.

Схватката между 
здравословните манджи 

и сандвичите, 
хамбургерите, чипсовете 

и т.н., е неравна

В „ТикТок“, в „Ютуб“ и 
къде ли не е пълно с клипче-
та как най-бързо да си 
приготвиш сандвич, на-
тъпкан с бекон, полят 
обилно със сос от бутилка 
(с незнаен произход) или 
пък чипсът от торбичка-
та как да го облагородиш, 
добавяйки му нещо пак с 
неизяснен произход. А пи-
ците и спагетите да се 
приемат като най-естест-
вената семейна храна, 
която от време на време 
се заменя с кренвирши с 
кашкавал или в най-добрия 
случай с боб с наденица от 
консерва.

Освен обичайните глед-
ки на деца – ученици с чи-
псове, снаксове, енергийни 
напитки и газирано в ръка, 
вече не е рядкост и на ро-
дители с кутии с храна, 
подгонени от липсата на 
време да препускат към 
дома, където директно от 

опаковката да сервират на 
наследниците си онова, 
което са купили, преди то 
да се е вкаменило.  

Пет фирми се грижат за 
храната на тридесет 

от бургаските училища

„Имаше търгове, учили-
щата, по-точно техните 
столове, са отдадени за 
десет години. Като първа-
та задача на фирмите бе 
да ги приведат в много чист 
и приветлив вид. Те го 
направиха. Нашите сто-
лове са като ресторанти. 
Има комисия – представи-
тели на училища, фирмите, 
които стопанисват сто-
ловете, РЗИ и общински 
технолог, които одобряват 
храната. Менютата се 
правят от общинския 
технолог. Родителите 
имат възможност да изби-
рат онлайн, да плащат 
онлайн. Не е задължително 
да се взема първо, второ и 
трето и да не се яде от 
детето, а да се хвърля. 
Всичко е направено за улес-
нение на родителите“, 
обясни Веселина Таралова, 
директор Дирекция „Об-
разование и демографски 
въпроси“ в Община Бургас.

От 55 училища – 30 са 
включени в столовото 
хранене. Разминаването в 
бройката Таралова обясня-
ва така: „В столово хране-
не са обхванати обикнове-
но училищата, където 
преобладават учениците 
от начален и среден етап 
на обучение, въпреки че 
столове има в Немската, 
Английската и други про-
фесионални гимназии. Има 
училища, където няма 
обособени пространства 
и там имат само павилиони. 

При детските градини 
храненето също е добре 

стандартизирано, 
подчертават 
директорите 

Менюто се прави също 
от технолога на община-
та и се спуска към заведе-
нията, така, че във всич-
ките 35 детски градини 

децата ядат едно и също. 
Почти във всички градини 
се готви на място. Има 
няколко само, които полу-
чават храната от кухня 
– майка.

При деца, които имат 
проблеми като алергии или 
други заболявания, свърза-
ни със забрана да се консу-
мират определен вид храни, 
родителите представят 
специален документ, който 
удостоверява това. Съот-
ветно за това дете се 
приготвя отделно храна, 
като целта на готвачите 
е видът на неговата храна 
максимално да се доближа-
ва до тази на останалите. 
Медицинската сестра и 
учителите се грижат за 
това детето да се храни 
само с това, което му е 
позволено.

Капризите на родите-
лите от рода на „моето 
дете не яде това, не обича 
онова“ с годините поза-
тихват, благодарение на 
дните на отворени врати, 
на общите проекти, в 
които се увличат и виждат 
усилията на институци-
ите у децата да се хранят 
здравословно.

Община Бургас полага 

големи усилия в посока 
здравословното хранене. В 
детските заведения се 
организират седмица на 
здравословното хранене, 
където всички заедно при-
готвят вкусни и здраво-
словни неща и други събития, 
които правят родителите 
съпричастни, обобщават 
директори на детски гра-
дини.

При по-големите 
ученици проблемът с 
храненето в стол се 

задълбочава

Росица Йорданова, май-
ка на петокласник, споделя 
негативен опит: „Още в 
началния етап като беше 
синът ми, учителките 
разговаряха с мен и ми 
обясниха, че той не яде 
нищо от онова, което му 
заявявам от стола, и че 
парите на семейството 
отиват на вятъра. Знам, 
че проблемът е в моето 
дете, а не в храната, която 
се предлага там. Просто 
той не яде манджи. При-
нудена съм да правя сандви-
чи, които да се доближават 
до представата за здраво-
словно хранене. Проблем 

имаме с плодовете и зелен-
чуците. Дори тези, които 
се предлагат по програмата 
в голямото междучасие 
той не се интересува от 
тях. Не мога да обвинявам 
никого. Вкъщи се готви, но 
той отново не опитва 
нищо. Яде определени неща. 
Нито е недохранен, нито 
е затлъстял. Примирих се. 
Надявам се, че с възрастта 
ще се промени. Сега поне се 
прибира след училище  вкъ-
щи, което не означава, че 
пък ще яде това, което съм 
приготвила“.

Михаела Стефанова за 
първа година е начален 
учител. Докато следваше 
в университет „Проф. д-р 
Асен Златаров“ детска и 
начална педагогика, имаше 
възможност да кара стаж 
в различни детски градини. 
Така, че тя може да напра-
ви сравнение на храненията 
в двата етапа. „Според мен 
храната в училище е по-
добра. В градините се 
правят разни интерпре-
тации на спуснатото 
меню, докато в училище е 
друго. 

Проблемът обаче е в 
това, че децата манджи не 
ядат. Риба не ядат. Съвсем 
скоро имахме за обяд риба 
в училище – добре пригот-
вена, ухаеща вкусно. В 
класа първокласници, на 
които преподавам, само 
едно дете я опита. 

Има още един сериозен 
проблем – въпреки че деца-
та са записани на стол и е 
избрано обедното меню 
– родителите дават и 
хамбургери или сандвичи 
– уж за междинна закуска. 
Но количеството храна е 
толкова голямо, че децата 
като видят готвено – ва-
дят хамбургера и ядат. 
Смятам, че не е редно да 
се дава допълнително хра-
на, когато детето е запи-

сано на стол. Даже и 
джобните пари трябва да 
са по-малко.

По мое наблюдение, въ-
преки че в детската гради-
на нямаме право да насил-
ваме децата да ядат нещо, 
което не им харесва, накрая 
ги предаваме към училище-
то, ядящи почти всичко, 
което се спуска като меню. 
После в училище започват 
предпочитанията. 

Иначе добре е уредено 
всичко – в мястото за 
хранене има достатъчно 
маси, на които сядат всич-
ки деца от класа – едните 
получават топлата сто-
лова храна, останалите 
вадят кутиите с храната, 
която майките са пригот-
вили, и обядват“, разказа 
госпожицата.

Наблюденията на 
специалиста за храната 

на подрастващите са 
притеснителни

Настенка Ненова е об-
щинският технолог, който 
се занимава с менютата на 
училищата и детските 
градини, заедно с комисия-
та. Тя коментира: „Този 
начин на хранене, който се 
опитваме да наложим в 
училищата и детските 
градини, изобщо не отго-
варя на това, което виж-
даме по улиците. Факт е, 
че децата предпочитат 
фастфууд и много трудно 
възприемат другата храна. 
В първи клас голяма част 
от дечицата ги записват 
на стола и малко по малко 
после отпадат.

Още от детската гра-
дина например не обичат 
риба и зелено. Имам комен-
тари от директори на 
детски градини, които 
споделят изказване на деца: 
„Днес е петък, има риба – не 
искам на градина“, обясни 

Георги Хри-
стов (вляво) 
приготвя 
вкусна храна 
за учениците 
в ОУ „Братя 
Миладинови“
ФОТО: ОУ „БРАТЯ 
МИЛАДИНОВИ“

„Есенни плодове“, „Есенни зеленчуци“, „Тиквата – вкусна, аро-
матна и полезна“, „Етикет и култура на храненето“, „Здра-
вословна кухня от мистична Странджа планина“ – това бяха 
темите миналата година на дните на здравословното хранене

ФОТО: ОБЩИНА БУРГАС
 Едва 1/3 от децата консумират всеки ден плодове и зеленчуци

ФОТО: ОБЩИНА БУРГАС
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резултат: децата все по-затлъстели
тя и допълни, че и всичко 
зелено не е обичано от 
децата – спанак, броколи, 
грах. „С много усилия ус-
пяхме да ги приучим на 
супичка със спанак. Но пай 
с риба, който е и със спанак, 
мусака от картофи със 
спанак, крем супа от грах 
– всичко това се отказва 
да се яде“, допълва Ненова. 
Въпреки това, тя е опти-
мист и казва, че се върви 
към по-добре. „Например 
овесени бисквитки – много 
ги харесват децата и соле-
ни, и сладки, но овесени 
ядки с мляко – не“.

Този октомври ще има 
седмица на здравословното 
хранене. „Без море и риба 
не можем“ е тазгодишната 
тема. Беседи, игри, заба-
вления идват на помощ 
рибата да получи амнистия 
в очите на подрастващи-
те. 

Известно бургаско заве-
дение сервира хамбургер с 
риба точно с идеята да 
привлече вниманието на 
децата. Прави и други 
рибни изкушения с цел да 
докаже, че рибата е вкусна, 
не само полезна храна.

„Майка дойде при мен да 
правим меню на дете с 
тежки алергии и аз питам, 
кажете с какво го храните 
вкъщи, за да се опитам да 
доближа менюто му до 
това, което яде вкъщи. 
Отговорът на майката бе 
– ами обича кренвирши и 

салам. Е, няма как това да 
се случи, в меню на дете с 
алергии тези два продукта 
да присъстват“, разказва 
Ненова драстичен случай, 
подчертавайки, че всичко 
тръгва от дома – дори 
често алергиите са прово-
кирани точно от нездра-
вословното хранене в се-
мейството.

Да се приготвя храна  
в училищен стол е 

както да се готви в 
обикновено заведение и 

не съвсем

Георги Христов, който 
от пет години готви в ОУ 
„Братя Миладинови“, е бил 
преди това 12 години ко-
рабен готвач. Неговите 

впечатления са, че децата, 
които в семейството са 
свикнали да се хранят с 
готвено, харесват храната 
в стола, която той им 
приготвя. Всичко зависи 
от семейството. Учите-
лите от начален етап от 
същото училище потвърж-
дават, че първолаците 
почти всички се хранят в 
стола, стига да няма здра-
вословни проблеми, които 
да възпрепятстват това. 
Но към 3 – 4 клас интересът 
намалява. Въпреки това, 
статистиката показва, че 
около половината ученици 
– 220 деца, предпочитат 
столовата храна в това 
училище. 

Предпочитаните манджи 
са боб, мусака, картофени 

кюфтета, ориз. Към непо-
знатите ястия децата са 
твърде консервативни. От 
плодовете се харесват 
бананите и гроздето. Ябъл-
ките не са сред любимите.

Учениците от среден 
курс също могат дори на 
място да си купят топла 
храна, но при тях интере-
сът към стола е почти 
никакъв. „Как ще ядат 
готвена храна като около 
училище има много места, 
които предлагат дюнери, 
пици, сандвичи – всякакви 
други вредни храни. Това е 
около всички училища, не 
само около нашето. Ние 
обаче не можем да ги огра-
ничим.

По мое мнение на една 
част от децата ястията 

от стола са им безвкусни, 
защото те отговарят на 
стандартите за сол и под-
правки. А в семейството 
се яде и солено и кисело, че 
и люто. 

В стола по масите няма 
допълнително овкусяване. 
Забелязала съм, че някои от 
децата си носят солнички 
и овкусяват допълнително. 
Но нашето изискване да се 
спазват стандартите, по 
които се готви за подра-
стващи – по-малко солено, 
сладко, без остри подправ-
ки. Което пък за мене е 
основната причина да 
казват, че храната не им е 
вкусна“, обобщава Снежа 
Любомирова, директор на 
ОУ „Братя Миладинови“.

Според експерти роди-
телите често подценяват 
наднорменото тегло при 
децата, дори в стремежа 
си да им угодят не ги огра-
ничават от вредните 

храни. 
1/3 от децата в Европа 

са с наднормено тегло, а 
страната ни е пета в кла-
сацията. Това показват 
данни на Световната 
здравна организация.

На другия полюс са май-
ките, вманиачени по мо-
дерното здравословно 
хранене, където децата са 
длъжни също да консумират 
само чиа, бадемово или 
соево мляко, заместители 
на месото, подсладители 
и т.н.

Дали това е толкова 
здравословно, колкото се 
опитват да го изкарат, 
специалистите са онези, 
които могат да дадат 
компетентен отговор. Но 
едно е сигурно – в училище 
се правят опити да се съз-
дадат навици за здраво-
словно хранене и усилията, 
които се полагат, никак не 
са малко.

Супата не е 
сред любими-
те ястия на 
учениците
ФОТО: ОУ „БРАТЯ 
МИЛАДИНОВИ“

„Свръхпреработените“ храни са лесни за приготвяне (и вкус-
ни!), но твърде голямата им консумация може да бъде вредна 
за здравето – увеличава затлъстяването  ФОТО: ФБ

Със заключителна Информационна конференция СНЦ 
„МИГ-Карнобат“ приключи изпълнението на проект, имащ 
за основна цел да подготви територията на МИГ за под-
хода водено от общностите местно развитие, както и да 
изготви съвместно с всички заинтересовани страни – 
представители на публичната власт, бизнеса, неправи-
телствени организации, земеделски производители, ак-
тивни граждани проект на Многофондова стратегия за 
ВОМР 2023-2027 г.

Информационното събитие се проведе на 3 октомври 
в град Карнобат при изключителен интерес от страна на 
местната общност и представители на различни сектори, 
местни лидери, граждани.

Сред основните цели, които МИГ-Карнобат постигна 
с реализиране на проекта са осигурената подкрепа за 
придобиване на умения и създаване на капацитет за 
функциониране на МИГ, подпомогнат е процеса за под-
готовка на Многофонсова стратегия за ВОМР 2023-2027 
г., финансирана от 5 финансови инструменти.

С изпълнените дейности МИГ успя да насърчи включ-
ването на местното население в разработването на 
Стратегията, да местната общност относно възможност-
та за финансиране на Стратегията.

МИГ извърши две аналитични проучвания, които 
подпомогнаха да се идентифицират и дефинират  ключо-
вите проблеми, местни нужди, приоритети и основни 
заинтересовани страни в развитието на територията на 
община Карнобат.

С широка обществена подкрепа и консултиране е 
разработена Многофонсова стратегия за ВОМР 2023-2027 
г.

По проекта също така ключови представители на 
местната общност, заинтересовани страни и местни 
лидери придобиха и усъвършенстваха  знания, умения и 

способности за участие в процеса по прилагане на ВОМР.
С проекта, МИГ успя да засили обществената активност 

за работа по подхода ВОМР и за популяризирането и 
бъдещето прилагането на Стратегията за местно развитие.

На територията на МИГ за публичност и информираност 
са проведени над 15 събития -  информационни кампании 
в населените места, срещи, семинар и конференция; 
изготвяне и разпространение на информационни мате-
риали за информиране на местното население; публику-
ване на информация по проекта в регионални медии.

По време на различните информационни събития 
всички заинтересовани страни бяха убедени в благопри-
ятното въздействие върху територията от реализирането 
на Стратегията за Водено от общностите местно развитие, 
беше насърчено включването на местното население в 
разработването и бъдещото прилагане на стратегията за 
ВОМР, както и участниците се  информираха относно 
възможностите за финансиране на Стратегията за ВОМР 
на МИГ – Карнобат за периода до 2027 г.

На всяко събитие имаше активни дискусии, събиране 
на мнения и препоръки, разглеждане на въпроси от за-
интересованите страни към  МИГ-Карнобат, свързани с 
ползите на местното население при включване в проце-
са на разработване на Стратегията за Водено от общно-
стите местно развитие за периода 2023-2027г на тери-
торията на МИГ- Карнобат.

При изпълнение на проекта, заинтересованите страни 
и местната общност изразиха своята готовност да рабо-
тят на територията на МИГ за осигуряване на справедли-
ви доходи, повишаване на устойчивостта, конкурентос-
пособността и ресурсната ефективност в сектори 
земеделие и преработващата промишленост, вкл. чрез 
диверсификация и подкрепа за алтернативни дейности.

Най-важно за местната общност е осигуряване на 

качествена заетост, социално включване, добавена 
стойност и повишена производителност чрез насърча-
ване на иновациите, вкл. за представители на уязвимите 
групи.

Също така, територията н МИГ има нужда от  повиша-
ване нивото на образование и квалификация за качест-
вена заетост и привличане на инвестиции, вкл. за 
представители на уязвимите групи.

Активното население от селата заяви, че има интерес 
и мотивация да работи за укрепване и запазване на те-
риториалната и общностна идентичност и съхранение на 
социалните и културни традиции и обичаи, за предава-
нето им към бъдещите поколения.

На СНЦ „МИГ-Карнобат“ предстои да депозира за 
одобрение разработената Многофондова Стратегия за 
ВОМР при обявяване на прием.

Подробна информация за всички събития можете 
да намерите на нашата интернет страница: www.mig-
karnobat.eu 

Настоящата публикация е в изпълнение на мерките 
за публичност и информираност по АДПБФП № РД-50-
132/11.04.2023 г. за предоставяне на безвъзмездна 
финансова помощ по Подмярка 19.1 „Помощ за под-
готвителни дейности“ на мярка 19 „Водено от общ-
ностите местно развитие“ от Програмата за раз-
витие на селските райони за периода 2014 – 2020 г. 
за изпълнение на проект BG06RDNP001-19.610-0038 
„Подготовка на Стратегия за водено от общности-
те местно развитие (СВОМР) на МИГ – Карнобат за 
периода до 2027 г.“

www.eufunds.bg, www.mig-karnobat.eu 
Настоящият документ е съставен в изпълнение на АДПБФП № РД-50-132/11.04.2023 г. за предоставяне на безвъзмездна финансова помощ по Подмярка 19.1 „Помощ за подготвителни дейности“ на мярка 

19 „Водено от общностите местно развитие“ от Програмата за развитие на селските райони за периода 2014 – 2020 г. за изпълнение на проект BG06RDNP001-19.610-0038 „Подготовка на Стратегия за 
водено от общностите местно развитие (СВОМР) на МИГ – Карнобат за периода до 2027 г.“
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ЧЕРНОМОРСКИ ФАР

В Несебър започва подго-
товка за създаване на условия 
за  развитие на кемпер ту-
ризъм – това обяви Николай 
Димитров. Срещата му с 
гражданите, провела се в 
Артиум център, премина 
при изпълнена с присъства-
щи зала, включително пра-
востоящи, и продължи над 
два часа. Mотото на кампа-
нията на Димитров за пети 
мандат е: 

„Силни сме, защото сме 
семейство! Побеждаваме 
заедно! Заедно посрещаме 

успехите! А за успеха са 
важни целите“

В началото на срещата 
Николай Димитров благода-
ри на инициативния комитет, 
издигнал неговата кандида-
тура за кмет, на своето 
семейство за неизменната 
подкрепа и на всички жите-
ли на община Несебър.

Събитието имаше два 
основни акцента – отчет 
на извършеното в мандат 
2019 – 2023 и подробно пред-
ставяне на проектите за 
развитието на населените 
места.

Една от най-важните 
теми, засегнати при първата 
предизборна среща на Нико-
лай Димитров с гражданите 
на Несебър, бе развитието 
на туризма. Той подчерта, 
че освен за летния масов 
туризъм той ще работи и 
за алтернативно туристи-
ческо предлагане. „Кемпер 
туризмът не е непознат в 
община Несебър и е време да 

върнем позициите си на 
дестинация, предлагаща 
възможност за практикува-
не на религиозен, поклонни-
чески, спортен, здравно-
рекреационен и кемпер 
туризъм. Основна задача е 
да работим за удължаване на 
сезона.“

В последните години, 
благодарение на целенасоче-
ните и системни усилия, и 
в изпълнение на средносроч-
ните планове на общината, 
бе постигнато значително 
разширение на спортната 
инфраструктура в Несебър 
и другите населени места. 

Основната цел на общинска-
та политика, освен създава-
нето на база за местните 
клубове, е да възстанови 
спортния туризъм в общи-
ната – една от печелившите 
и осигуряващи дълъг сезон 
форми на туристическо 
предлагане. Николай Дими-

тров подчерта, че предстои 
изграждането на допълни-
телни спортни игрища на 
северния бряг в Новия Несе-
бър, които ще допълнят 
мрежата от обекти – спорт-
на зала „Арена Несебър“, 
градски стадион – Несебър, 
стадиона в Свети Влас, 
паркът с открити спортни 
обекти в жк „Черно море“ 
– всички те изградени или 
основно ремонтирани в 
мандат 2019–2023.

Друга налагаща се форма 
на туризъм, която осигуря-
ва целогодишна икономиче-
ска активност, е здравно-
рекреационният. В община 
Несебър той се развива чрез 
дейността на три болници 
за рехабилитация. „Необхо-
димо е да създадем стимули 
и да се възползваме от кли-
матичните и географски 
предимства на района, за да 
привлечем потенциални 
инвеститори, желаещи да 
развиват здравен туризъм“ 
– каза г-н Димитров.

Заложените за бъдещото 
развитие на общината про-
екти, разработени, за да 
доразвият и осъвременят 
община Несебър, започна с 
представяне на план за раз-
криване на нова социална 
услуга – Дневен център за 
пълнолетни лица с трайни 
увреждания. Тя се планира 
за 30 потребители и ще 
бъде държавно делегирана 
дейност. Николай Димитров 
представи актуалните 
дейности по разработване-
то на Областна здравна 
карта, която е основа за 
определяне и планиране на 
потребностите на гражда-

ните от извънболнична и 
болнична медицинска помощ 
на териториален принцип. 
Освен запазване на лекарски-
те практики и броя на лег-
лата към специализираните 
болници за рехабилитация, 
с акцент върху физиотера-
пията и продължителното 
лечение, общината настоя-
ва за отпускане на допълни-
телен екип (втори) към 
Спешна помощ – Обзор, 
трети екип към филиала в 
Несебър и увеличаване на 
направленията за специали-
сти, особено през летните 
месеци.

Първата среща на Николай 
Димитров с гражданите бе 
съсредоточена върху детайл-
ното разясняване на проек-
тите, които общината е 
разработила за всяко населе-
но място. Интерес за при-
състващите в залата мно-
гобройни жители на община 
Несебър представляваха 
плановете за реставрация 
на няколко средновековни 
църкви и архитектурни 
паметници в Стария град, 
строежът на амфитеатър 
с около 1200 места на север-
ния бряг в Новия град, пла-
новете за развитие на Обзор 
и др. На срещата стана ясно, 
че Община Несебър, под ръ-
ководството на Николай 
Димитров, няма да спре да 
търси всяка възможност да 
се развива и да инвестира в 
създаване на модерна жизне-
на среда за своите жители.

Николай Димитров е 
независим кандидат-
кмет, той е под №69  

в бюлетината

К У П У В А Н Е Т О   И   П Р О Д А В А Н Е Т О   Н А   Г Л А С О В Е   Е   П Р Е С Т Ъ П Л Е Н И Е .

Независимият кандидат за кмет Николай Димитров 
даде впечатляващ старт на кампанията си в Несебър 

ЧЕРНОМОРСКИ ФАР

Несебър ще създаде ус-
ловия за възстановяването 
на кемпер туризма. Така 
ще отговори на съвремен-
ните изисквания и търсе-
нето на специфична ту-
ристическа услуга.

След внимателен анализ 
на тенденциите в туризма 
стана ясно, че кемпер об-
ществото в България е 
нараснало многократно и 
в момента броят на мо-
билните домове наброява 
над 20 хиляди.

Кемпер паркът в Несебър 
ще бъде разположен върху 
18 декара общински парцел 
с добра пътна свързаност.

Общината ще инвести-
ра в подходяща вътрешна 
за съоръжението инфра-
структура, която да от-

говори на съвременните 
изисквания на разраства-
щата се общност на кемпер 
туристите. Предвижда се 
той да влезе в туристиче-

ските каталози, така че да 
започне да привлича не само 
български, но и чуждестран-
ни посетители. Терито-
рията, която ще разполага 

с приблизително петдесет 
кемпер стоянки, ще пред-
лага условия за ползване на 
основни, но и на много до-
пълнителни услуги и необ-

ходимите удобства по 
изискванията за такъв вид 
паркове.

Строителството на 
подобно съоръжение носи 

значителен имиджов пози-
тив за общината. Реализа-
цията на проекта ще до-
принесе за удължаване на 
туристическия сезон.

Ще изграждат кемпер парк върху общински терен

„Вие, можете 
да разчита-
те на мен, 
заставам 
пред вас, жив 
съм, не съм с 
аватар или 
качулка“ ,заяви 
на присъства-
щите Николай 
Димитров
ФОТО: ТОДОР СТАВРЕВ

Залата в Ар-
тиума събра 

съмишленици 
и симпатизан-

ти. Пред тях 
бе направен 

отчет и начер-
тани новите 

проекти
ФОТО: ТОДОР СТАВРЕВ

Новината за 
кемпер парка 

впечатли 
привърженици-
те за този вид 

туризъм.
Той ще е върху 
18 дка общин-

ска площ
ФОТО: ПРЕСЦЕНТЪР 
ОБЩИНА НЕСЕБЪР



В шест села на община Айтос –  
по един кандидат-кмет

153-ма ще претендират за 29 места в местния парламент
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153-ма са кандидатите 
за общински съветници в 
община Айтос, записани в 
общо 11 кандидатски листи 
на партии и коалиции. Те 
ще търсят доверието на 
избирателите с претенции 
към общо 29-те места в 
Общинския съвет за мандат 
2023–2027. Сметките по-
казват, че всеки пети кан-
дидат има шанс да стане 
общински съветник.

За кметове на кметства 
ще спорят четири поли-
тически сили, кандидати-

те са общо 26 за 15 населе-
ни места в общината. В 
село Лясково няма да има 
избори за местен кмет, след 
вота ще бъде назначен 
кметски наместник. 

Шест населени места от 
общо 16 в община Айтос, 
са с по един кандидат. На 
практика, кметовете на 
Пирне, Пещерско, Съдиево, 
Черна могила, Раклиново и 
Поляново вече са ясни, тъй 
като нямат конкуренция.

Петима са кандидатите 
за кмет на общината – един 

независим и кандидатите 
на ПП ГЕРБ, ПП „Възраж-
дане“, ПП СЕК и Коалиция 
ПП и ДБ. Общо 184 граж-
дани на общината ще 
спорят за местните вла-
стови позиции на вота на 
29 октомври.

Общият брой на изби-
рателите за община Айтос 
е 25 080. Броят на образу-
ваните Секционни избира-
телни комисии (СИК) на 
територията на община-
та е 50.

НП

Демонстрацията на 
спийдбол –  

със съдействието на 
DECATHLON - Бургас

На 29 септември през целия 
ден в СУ „Никола Й. Вапцаров“ 
имаше организирани спортни 
и развлекателни игри за уче-
ниците, посветени на Евро-
пейския ден на спорта.

Учителите по физическо 
възпитание и спорт доста се 
бяха постарали с организация-
та и графика, за да не бъде 
нарушен дневният режим на 
училището. „През целия ден 
имаме събития за насърчаване 
на двигателната активност 
и спортуването сред учени-
ците“, каза на откриването 
на училищния спортен празник 
Здравко Димов – зам.-директор 
по учебно-творческата дей-
ност.

Много бяха спортните 
събития в СУ „Никола Й. Ва-
пцаров“. Сред най-емоционал-

ните – турнирът по мини-
футбол, любим спорт на 
малките ученици. Интерес 
предизвика и демонстрацията 
на един съвсем нов за България 
спорт – спийдбол. „Това е 
спорт, възникнал още в Древ-
ния Египет и внесен в Европа 
първо в Полша, а сега се раз-
пространява и в други държа-
ви. При нас този спорт 
пристига благодарение на един 
от проектите ни по Програ-
ма „Еразъм+“ на Европейския 
съюз. Спортът наподобява 

тенис, но всъщност при него 
топчето е вързано на корда, 
която е закачена за установ-
ката. Двамата играчи трябва 
да поддържат движението на 
топката в противоположни 
посоки. Правилата са прости, 
играта е доста забавна и за-
разителна“ представи пред 
учениците новия за Айтос 
спорт Димов.

На футболното игрище 
бяха второкласниците, а на 
спийдбол се учиха седмоклас-
ници.

НП

Първи спортен празник 
на новото игрище  
в СУ „Никола Вапцаров“

Преди местния 
вот в Айтос 
е спокойно, 
надпреварата е 
във Фейсбук

ФОТО: НП

С минифутбол и спийдбол  
в СУ „Никола Й. Вапцаров“ откриха 

Европейския ден на спорта

Демонстрация 
на спийдбол

ФОТО: НП
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МИГ-Айтос получи финансиране  
за транснационален проект  

с партньори от Румъния
Стартира изпълнението на дейностите по подмярка 19.3 „Подготовка и 

изпълнение на дейности за сътрудничество на местни инициативни групи“ от 
мярка 19 „Водено от общностите местно развитие” от ПРСР 2014 – 2020 г.

На 14.09.2023 г. е подписан 
Административен договор 
№BG06RDNP001-19 .607-
0009-C01/РД 50-183 за пре-
доставяне на безвъзмездна 
финансова помощ по процедура 
№BG06RDNP001-19.607 за под-
бор на проектни предложения 
за вътрешнотериториално 
и транснационално сътруд-
ничество по подмярка 19.3 
„Подготовка и изпълнение на 
дейности за сътрудничест-
во на местни инициативни 
групи“ от мярка 19 „Водено 
от общностите местно раз-
витие“ от ПРСР 2014 – 2020 
г. за изпълнение на проект 
№BG06RDNP001-19.607-0009 
с наименование „Младежки 
лагери на територията на 
МИГ „Айтос“, МИГ „Напока 
Поролисум“, МИГ „Лидер 
Бистрица-Насад“ и МИГ „Лунка 
Жоаса и Сиретулуи“. Обща-
та стойност на проекта е в 
размер на 187 717.52 лв., като 
финансовата помощ по реда 
на тази процедура е в размер 
на 100%.

Проектът за трансна-
ционално сътрудничество 
ще се изпълнява съвместно с 
партньори от Румъния – МИГ 
„Напока Поролисум“, МИГ 
„Лидер Бистрица-Насад“ и 
МИГ „Лунка Жоаса и Сирету-
луи“. Дейностите по проекта 
ще се изпълняват както на 
територията на действие 
на Сдружение „Местна ини-
циативна група – Айтос“, 

така и на територията на 
действие на асоциираните 
партньори по проекта (МИГ 
„Напока Поролисум“, МИГ 
„Лидер Бистрица-Насад“ и МИГ 
„Лунка Жоаса и Сиретулуи“).

Подпомагането по процеду-
рата е насочено към постигане 
на целите на подмярка 19.3 
„Подготовка и изпълнение на 
дейности за сътрудничест-
во на местни инициативни 
групи“ от мярка 19 „Водено 
от общностите местно раз-
витие“ от ПРСР 2014-2020 г., 
които водят до осигуряване 
на принос в развитието на 
съответния селски район на 
действие на МИГ. Подпома-
гането по процедурата цели 
осъществяване на съвместни 
дейности, допринасящи за 
устойчивото развитие на 
местните общности и под-
помагащи постигането на 
целите на стратегиите за 
ВОМР и на ПРСР 2014 – 2020 г. 

Младите хора от тери-
торията на МИГ „Айтос“, 
са основна целева група на 
проекта. Предвижда се да се 
проведат съвместни лагери 
за младежи от териториите 
на всеки МИГ, на които чрез 
информиране и обучения да 
се обърне внимание на трите 
основни направления за устой-
чиво развитие – чиста околна 
среда, екологично чиста храна 
и природосъобразен начин на 
живот. Чрез лагерите се цели 
създаването на връзки между 

младежите и подготовката 
им за посрещане на предиз-
викателствата, свързани с 
последиците от глобалното 
изменение на климата. Очаква 
се участниците да придобият 
умения за живот в съответ-
ствие с природата (опазване на 
природата, ежедневно общуване 
с природата, извършване на 
туристически и велопоходи 
след природата), да научат за 
значението на екологичните 
местни храни и значението 
им за устойчиво развитие на 
своите територии. По време 
на лагерите за участниците 
ще се организират и проведат 
редица природосъобразни 
дейности на открито, кои-
то целят сближаването с 
природата – колоездене и 
туристически походи сред 
природата, както и кампания 
и обучения на теми „Как да 
се борим с изменението на 
климата“ и „Устойчиво и 
природосъобразно развитие 
на териториите“.

Основната цел на проекта 
е да се информира подраства-
щото поколение относно 
последиците от глобалното 
изменение на климата и как 
здравословният и природо-
съобразен начин на живот, в 
частност използването на 
велосипеди, би спомогнал за 
намаляването на отрицател-
ното въздействие и вредните 
емисии.

Срокът за изпълнение на 

проекта е 12 (дванадесет) 
месеца и включва изпълнение 
на следните дейности: 

– Дейност 1: Разработване 
на съвместен продукт/услуга 
– Организиране на съвместен 
петдневен младежки лагер на 
територията на МИГ „Айтос“. 
В него ще вземат участие мла-
дежи от всеки от румънските 
партньори по проекта, както 
и младежи от територията 
на МИГ „Айтос“. Лагерите ще 
включват информационни, 
образователни и тренировъчни 
дейности, като се планира 
организирането на съвместни 
туристически и велопоходи 
сред природата, провеждането 
на информационна кампания 
и обучения на теми „Как да 
се борим с изменението на 
климата“ и „Устойчиво и 
природосъобразно развитие 
на териториите“, както 
и представяне значението 
на местните традиционни 
екологични храни за бъдещото 
устойчиво развитие на тери-
ториите. При организиране на 
събитията ще се акцентира 
върху опазването на околната 
следа, младежката активност 
на открито сред природата, 

популяризирането на местните 
традиционни екологично чисти 
храни и благоприятното им 
влияние върху здравето, като 
основни елементи за бъдещото 
устойчиво развитие на тери-
ториите, като алтернатива 
на глобалното замърсяване и 
негативната промяна на кли-
мата. Аналогични дейности 
ще бъдат организирани на 
територията на всеки от 
партньорите по проекта. 

– Дейност 2: Разходи за 
придобиване на материални 
активи; 

– Дейност 3: Изследвания и 
пазарни проучвания, директ-
но свързани със съвместния 
продукт/услуга;

– Дейност 4: Реализиране 
на промоционални или мар-
кетингови кампании;

– Дейност 5: Организиране 
и провеждане на обучения, 
семинари, съвместни събития 
и партньорски срещи;

– Дейност 6: Дейности по 
информираност и публичност.

Очакваният резултат от 
изпълнението на проекта за 
транснационално сътрудни-
чество ще бъде: – разработен 
съвместен продукт, прове-

дени изследвания и пазарни 
проучвания, реализирани 
промоционални или марке-
тингови кампании; изграден 
капацитет, споделен опит.

Настоящата публикация 
е осъществена с финансовата 
помощ на Европейски земе-
делски фонд за развитие на 
селските райони във връзка с 
Административен договор № 
BG06RDNP001-19.607-0009-C01/
РД 50-183 от 14.09.2023 г. за 
предоставяне на безвъзмездна 
финансова помощ по процедура 
№ BG06RDNP001-19.607 за под-
бор на проектни предложения 
за вътрешнотериториално 
и транснационално сътруд-
ничество по подмярка 19.3 
„Подготовка и изпълнение на 
дейности за сътрудничество на 
местни инициативни групи“ 
от мярка 19 „Водено от общ-
ностите местно развитие” 
от Програма за развитие на 
селските райони 2014-2020 г.

п.к. 8500 град Айтос, община 
Айтос, област Бургас, ул. „Васил 
Левски“ №2

www.mig-aytos.com; моб. 
тел. +359 886 881 212 ; e-mail: 
mig_aytos@abv.bg

ЕВРОПЕЙСКИЯТ ЗЕМЕДЕЛСКИ ФОНД ЗА РАЗВИТИЕ НА СЕЛСКИТЕ РАЙОНИ 
ЕВРОПА ИНВЕСТИРА В СЕЛСКИТЕ РАЙОНИ

СНЦ „МЕСТНА ИНИЦИАТИВНА ГРУПА – АЙТОС”

Младите на Ай-
тос и румънски-

те им връстници 
заедно ще се учат 

как да се борят с 
измененията на 

климата

ОУ „Атанас Манчев“ с 
Благодарствено писмо 

до Детски играчки и 
книжарница „Беки“, с 

управител Димо Белчев

Основно училище „Ата-
нас Манчев“, Айтос изказ-

ва своята благодарност за 
направеното дарение в 
полза на нашите ученици! 
Ние имаме обща мисия и 
тя е да осигурим равен 
достъп за образование и 
равни възможности за ус-
пешно бъдеще на всяко 

дете. Дарените от Вас  
училищни пособия, които 
получихме безвъзмездно от 
Детски играчки и книжар-
ница „Беки“, вече радват 
нашите ученици.

Благодарим от сърце за 
протегнатата от Вас 

ръка и за загрижеността 
към нашите възпитаници! 
Пожелаваме Ви здраве, ус-
пехи и благоденствие!

Сърдечен поздрав!
Силвия Томова, директор 

на ОУ „Атанас Манчев“, 
Айтос

Равни възможности за успешно бъдеще на всяко дете Фирма в Карнобат търси 
служители за следните позиции:

1. Електротехник - Основна заплата 1640 лв. + 200 лв. 
ваучери за храна

2. Електроинженер - Основна стартова заплата 1730 лв. + 
200 лв. ваучери за храна

3. Механик - Основна заплата 1490 лв. + 200 лв. ваучери 
за храна

4. Огняри - Основна заплата 1340 лв. + 200 лв. ваучери 
за храна

5. Технолог високо алкохолни напитки - Основна старто-
ва заплата 2050 лв. + 200 лв. ваучери за храна

6. Автомонтьор - Основна заплата 1500 лв. + 200 лв. 
ваучери за храна

7. Оператор етикетираща машина - Основна заплата 1270 
лв. + 200 лв. ваучери за храна

Тел. за връзка: 0888 606 087 или 0889 488 466
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Айтозлии,

Скъпи съграждани, приятели,

В лоното сме на предстоящите мест-
ни избори 2023 г.

Когато се задават избори, плетените 
от жилави клони кошници изчезват от 
пазара. Изсипват се за нула време от пар-
тии и кандидати за съветници и кметове 
от всякакъв характер. Всеки слага в тях 
стари обещания, отдавна забравени и 
неизпълнени, но останали да висят в про-
грамите им. Сега се вадят от прашасали-
те мазета и отново се показват на бял 
свят. Като погледнеш по-внимателно 
текста на всички лозунги от последните 
местни избори, няма да откриеш кой знае 
каква разлика. Или нещо ново. Напротив, 
лайтмотивът е един и същ, или трога-
телно близък: „Дайте ни властта и ние 
ще променим всичко.“

Само че как се дава и как се взема власт???
Изборите отварят широко вратите 

на празнодумството, на приказките на 
ангро, без да е имало досега какъвто и да е 
ефект от това. Ще се повторят и пот-
ретят кметските неща, каквито са били 
преди последните 20-33 години.

Тези избори ще дадат много надежда на 
корупционните играчи.

А те не са малко, техният брой от 
година на година расте.

Слабото общинско управление, което 
ще се формира след изборите, няма да 
бъде пречка за новите корупционни сдел-
ки, които се очаква да се сключат веднага 
след като кметът започне работа. Сек-
торите са ясни – пътища, автотранспорт, 
селско стопанство. 

Медицинско дело, инвестициите, макар 
и мними.

Само бюлетина №42 може да прекърши 
апетитите на местните политически 
конгломерати БСП (бизнес, спекула, пари), 
ДПС (движение за парични средства) и 
безапелационния им сътрудник ГЕРБ 
(граждани единни за разграбването и раз-
граждането на България) да приватизират 
остатъка от общински активи и средства 
за принадена стойност. Тъкмо граждан-
ската съвест и решимост на „Възраждане“ 
през периода 2023 – 2027 ще опази от ко-
мисионерски талази МБАЛ – гр. Айтос, 
Автотранспорт – гр. Айтос и туристи-
чески обект „Генгера“ – гр. Айтос. Ние сме 
им като кокоши трън в устата. 

Да се върнем към естествената човеш-
ка схема: Произвеждам, продавам, живея. 
Задължителна крачка в тази посока е да се 

елиминира формираният елит агентурно 
и корпоративно подчинен. Да оставим 
настрана тези измислени „евроатланти-
чески ценности“ и да се върнем към наши-
те православни корени. 

Но как да стане това? Като гласувате, 
скъпи съграждани, приятели, единствено 
с бюлетина №42. С бюлетина №42 гласът 
на истината и надеждата за нормален 
живот, възможност да не допуснем по 
улиците на общината поток от ислямски 
пришълци.

Ние предлагаме:
1. Възстановяване на дейността и 

функциите на родино отделение към МБАЛ 
– Айтос.

2. Подобряване на технологично мате-
риалната база на МБАЛ – Айтос и превръ-
щането ѝ в конкурентна, способна здра-
веопазваща структура в региона.

3. Изграждане на търговско дружество 
с предмет на дейност: битови, комунални, 
строителни и социални услуги на населе-
нието, за производство, покупка и про-
дажба на селскостопанска продукция.

4. Стимулиране чрез всички възможни 
средства масовия спорт и традиции в 
община Айтос.

Кандидат за общински съветник и 
кмет от ПП „Възраждане“ на община 
Айтос, Апостол Божиков, магистър по 
Стопанско управление, Външна търговия 
и международно право, Философия,  
Доктор по педагогика.

Предизборно обръщение на 
ПП „Възраждане“ към честни 

и почтени българи 

К У П У В А Н Е Т О  И  П Р О Д А В А Н Е Т О  Н А  Г Л А С О В Е  Е  П Р Е С Т Ъ П Л Е Н И Е

Апостол Божиков

Като бенефициент по 
Националната програма 
„Заедно за всяко дете“, РУО 
– Бургас организира среща 
с директорите и учители 
от детските градини и 
училищата на територия-
та на община Айтос. Те-
мата беше свързана с 
предстоящия механизъм 
по обхват на децата и 
учениците, и изпълнението 
на Националната програма. 
„Целите на програмата са 
подпомагане на дейността 
на екипите за обхват. Про-
грамата цели още подобря-
ване на комуникацията и 
обмен на информация 
между членовете на екипи-
те и всички институции“, 
каза при откриването на 
срещата Веселка Тодорова, 
старши експерт по об-

ществени науки, граждан-
ско образование и религии 
в РУО- Бургас

В община Айтос няма 
училища, които да са кан-
дидатствали и да бъдат 
съответно одобрени по 
програмата, но механизмът 
касае цялата образовател-
на система. Затова на 
срещата бяха обсъдени 
екипите, обхватът на 
екипите, разпределението 
на детските градини и 
училищата, както и адре-
сите, които ще се обхождат.

Промяна на екипите по 
Механизма за обхват и 
Постановление №100 на 
Министерския съвет няма. 
Единственото предложение 
беше за включване на нов 
член в екипа – полицейски 
инспектор Павлин Ковачев 

от Районно управление – 
Айтос.   

Тодорова заяви още, че 
данните в системата ИСРМ 
вече фигурират. За обхват 
от община Айтос има 1353 
деца и ученици, в населени-
те места извън град Айтос 
броят им е 310. Всички 
останали са в Айтос. 

Три са екипите за общи-
ната, в тях са включени 
града и всички населени 
места. Беше обсъдено въ-
веждането на формуляри-
те в системата, как точно 
да бъдат попълвани, какви 
мерки да бъдат въведени, 
и как да бъде актуализиран 
статусът на всяко дете. 
Изготвен беше и график за 
обход в града и селата.

НП

Веселка Тодорова от РУО-Бургас на среща 
в Айтос по НП „Заедно за всяко дете“

По Механизма за обхват 1353 деца и 
ученици от община Айтос

Срещата в Залата на 
Община Айтос

ЗЛАТОМИРА МИХАЙЛОВА

На 29.09.2023 г., ОУ 
„Атанас Манчев“ отбе-
ляза Европейски ден на 
спорта в училище. Денят 
е посветен на насърчава-

нето на физическата 
активност сред ученици-
те, като се залага на еле-
мента на забавлението 
чрез физическа активност 
и спорт. Чрез този ден се 
дава възможност да се 

популяризира физическо-
то възпитание и спорт в 
училището, за да се подо-
брят общественото 
здраве и благополучие. 
Учителите по физическо 
възпитание и спорт бяха 

организирали игри за въз-
питаниците от начален 
и прогимназиален етап. 
Спортният празник пре-
мина с много движение и 
положителни емоции за 
всички. 

Спортен празник в ОУ „Атанас Манчев“

Забавление чрез физическа активност        ФОТО: ЗЛАТОМИРА МИХАЙЛОВА Много желаещи да научат азбуката на баскетбола

ОБЯВА

Военно окръжие ІІ степен – Бур-
гас съобщава, че със заповед № 
РД-01-410/15.09.2023 г. на коман-
дира на Командване за комуника-
ционно-информационна поддръжка 
и киберотбрана (Командване КИПКО) 
са обявени 15 (петнадесет) войниш-
ки длъжности във военните форми-
рования на пряко подчинение на 
командира на Командване КИПКО 
за приемане на военна служба на 
лица, завършили граждански сред-
ни или висши училища в страната 
или в чужбина, както следва:

• ВОЕННО ФОРМИРОВАНИЕ 26340 
– София (4 длъжности);

• ВОЕННО ФОРМИРОВАНИЕ 46390 
– София (1 длъжност);

• ВОЕННО ФОРМИРОВАНИЕ 38410 
– София (2 длъжности);

• ВОЕННО ФОРМИРОВАНИЕ 42170 
– Сливен (2 длъжности);

• ВОЕННО ФОРМИРОВАНИЕ 34610 
– София (6 длъжности).
Срок за подаване на документи – 

до 03.11.2023 г. 
Повече информация за канди-

датстването и подаването на 
документите можете да получите 
в сайтовете, http://www.navy.mod.
bg, /http://www.comd.bg/, както и 
в стая №14, в сградата на Военно 
окръжие ІІ степен – Бургас, и в 
офисите за военен отчет в общи-
ните на Бургаска област. 

Екипите са в готовност
ФОТО: НП
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Голямото завръщане на  
Лекоатлетически крос „Златна 

есен 2023” в парк „Славеева река”

На 1 октомври не по-
малко от 300 айтозлии 
от всички възрасти 

се включиха в инициати-
вата на Ротари-Айтос, 
организирана съвместно с 
Община Айтос, за възраж-
дането на старата мест-
на традиция Лекоатлети-
чески крос „Златна есен“. 
Според паметливи, нача-
лото е още през 40-те 
години на ХХ в. в парк 
„Славеева река“. След про-
мените през 1989 г., ини-
циативата имаше спора-
дични издания, последното 
– за ученици през 2008 г. 
Голямото завръщане на 
кроса в Айтос беше с об-
новен регламент – без 
възрастови ограничения 
и благотворителност „За 
децата на Айтос“. 

Новото начало събра 
семейства, приятели, 

спортисти, туристи, 
много деца и ентусиасти, 
които с въодушевление и 
усмивки пробягаха и из-
вървяха еднокилометро-
вото трасе. Горе, на по-

ляната ги  очакваше 
изненада – томбола с на-
гради, организирана и 
спонсорирана от Ротари 
клуб – Айтос.

Кросът нямаше състе-

зателен характер, но 
символичният победител, 
лекоатлетът, който 
пристигна първи на фина-
ла – Енгин Мустафа полу-
чи жълтата фланелка от 

Президента на Ротари-
Айтос Иван Дочев.

Безпроблемно по тра-
сето преминаха деца, 
ученици, учители, екс 
общински съветници, 

представители на инсти-
туции, фирми, организации 
и общински служители, 
водени от вр.и.д. кмет на 
община Айтос Мариана 
Димова. Гости на спорт-
ния празник бяха предста-
вители на Ротари – Бургас. 
„Възродихме традицията, 
благодаря Ви. Догодина 
кросът ще има състезате-
лен характер и още много 
изненади, за да се превърне 
в един от най-големите 
спортни празници на Ай-
тос в годините напред“, 
обърна се Иван Дочев към 
участниците в първото 
подновено издание на Ле-
коатлетически крос 
„Златна есен“ Айтос 2023.

НП

Не по-малко от 300 айтозлии сложиха новото начало на 
традиционния спортен празник

„Балджиеви 91“ ООД
„Айтос Автотранспорт“ ЕООД
Кооперация производителна КООП
„Кокала“ ЕООД
„Бошнаков“ ЕООД
„ЗСК Лозово“ АД
„Агрокорн“ ООД
Кооперация ЗК „Сила“
Атанас Желязков Качулков
„Мурад 61“ ООД
„Деметра“ ООД
к-с „Звезда“ с. Съдиево – „Дрийм 
Рилакс Сейнт Джордж“ ЕООД
Георги Петров Янев – общественик
Кооперация ВККЧЗС АЕТОС
„Симпто“ АД

Община Айтос с благодарност за 
родолюбивия жест към съорганизаторите и 

спомоществователите на Димитровден 2023

Заради местния вот, Мотокрос 2023 ще се проведе не както досега през октомври, а на 
11 ноември                ФОТО: НП

Стартът
ФОТО: НП Енгин Мустафа получи жълтата фланелка

4-годишна беше 
най-малката 
участничка в 
кроса

Ротари – Айтос 
с томбола 
изненада
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Борис Балев, изпълнителен директор на „БМФ Порт Бургас“ АД: 

-н Балев, „БМФ Порт 
Бургас“ е включено в 
портфолиото на Инвес-
тиционния фонд на 
Инициативата „Три 
морета“. Какви предим-
ства дава това за дру-
жеството?

– „БМФ Порт Бургас“ 
е първата компания, коя-
то фондът избра в Бъл-
гария. Това за нас е знак и 
висока оценка, че досега 
през годините сме се 
справили добре. Сега фон-
дът очаква от нас пред-
ложения за инвестиции. 
Ние имаме много идеи и 
проекти, но трябва да 
преценим кой от тях е 
най-икономически изгоден, 
за да го предложим за ре-
ализация. Дали ще инвес-
тираме точно в проекта, 
предложен от нас, ще 
бъде решено след съвмест-
но обсъждане. 

– Бургаското приста-
нище винаги се е стре-
мило да стане конкурент 
на пристанището в 
Констанца, да  привлече 
товарите, които го за-
обикалят и отиват на 
румънския бряг. Новите 
инвестиции ще направят 
ли това възможно? 

– В Румъния има едно 
главно пристанище – то-
ва е Констанца. Брутни-
ят вътрешен продукт на 
Румъния е близо 3.5 пъти 
по-голям от българския, 
а пристанищата са огле-
дало на икономиката. В 
България има две главни 
пристанища – Бургас и 
Варна. Затова по-скоро 
бих казал, че наш конку-
рент е пристанище Варна. 
По отношение на между-
народните проекти в 
Черно море обаче ние сме 
конкуренти и с Констан-
ца. Не случайно за нас 
проектът „Шеврон“ беше 
от голямо значение. За 
спечелването му се със-
тезавахме с около 15 
пристанища в Черно 
море –  в Румъния, Турция, 
Грузия и България. Спече-
лихме ние, но спечели и 
държавата ни. Защото 
един месец след изгражда-
нето ѝ, инфраструкту-
рата става държавна 
собственост. 

Новите инвестиции 
ни дават възможност да 
се представим още по-
добре и сред големите 
контейнерни линии – 
техните кораби ще могат 
да спират и при нас. За-
сега те избират приста-
нище Констанца, тъй 

като румънската иконо-
мика е по-развита и там 
могат да разтоварят 
например 4000, вместо 
1000 контейнера при нас. 
Надявам се, че в бъдеще 
тази инвестиции ще 
отворят нови възмож-
ности. Ще помогне и 
интермодалният тер-
минал в Божурище, който 
„БМФ Порт Бургас“ из-
гради. Това наистина е 
нещо уникално – ние сме 
едновременно пристани-
щен оператор и оператор 
на интермодален терми-
нал, като така няма 
противоречия между 
различните оператори. 
Тази инвестиция е съо-
бразена и с изискванията 
на ЕС за зелен транспорт, 
т.е. за изразходване на 
все по-малко дизелово 
гориво. 

– Ще стартирате ли 
скоро изграждането на 
четирите нови корабни 
места?

– Те са изцяло проек-
тирани, имаме и разре-
шения за строеж. Изграж-
дането им обаче зависи 
от икономическата ак-
тивност – от инвести-
ционната политика на 
държавата. Колкото 
повече инвеститори се 
привличат от държавата, 
толкова повече възмож-
ности ще имаме ние да 
построим нови корабни 
места и други мощности. 
Не можем да строим само 
за да ги имаме, икономи-
ката на България трябва 
да има нужда от тях. 

– Кога планирате от-
криването на ро-ро линии?

– Много усилено рабо-
тим по този въпрос. 
Възможностите са две. 
Едната е от турското 
пристанище Карасу, от 
където може да премине 
трафикът не само от 
Турция, но и от цяла 
Мала Азия. Вместо тра-
фикът да минава през 
изключително скъпия 
трети мост на Истанб-
ул, може да се ползва 
фериботна линия. Но все 
още сме в преговори. 
Инициативата трябва 
да дойде от турската 
страна, която да убеди 
техните превозвачи да 
ползват тази линия. 

Втората възможност 
е през Грузия да бъдат 
поети стоките, които 
идват от Средна Азия. 
Очаква се в бъдеще това-
рите да стават все по-
вече. Кейовото място, 
което може да приеме 
тази линия, при нас е 
изградено и ако има ин-
терес, можем да старти-
раме веднага.

 Борис Балев е изпълнителен директор на „БМФ 
Порт Бургас“ ЕАД – концесионер и пристанищен 
оператор на терминал „Бургас Изток-2“ и терминал 
„Бургас Запад“ на пристанище Бургас, от 2014 г. насам. 

 Роден е през 1969 г. в Монтана. 

 Има над 25-годишен опит в оперативното управле-
ние на дружества с дейност в различни бизнес секто-
ри, като строителство на сгради, организиране и 
извършване жп транспорт на стоки и маневрена 
дейност, производство на машини и търговия с 
такива продукти в страната и в чужбина. 

 Завършил е езикова гимназия с преподаване на 
испански език. 

 Следва в Университета за национално и световно 
стопанство (УНСС) и се дипломира с магистърска 
степен по специалност „Международни икономически 
отношения“. 

 Владее английски, испански и италиански език.

„
Усилено 
работим за 
разкриване 
на ро-ро 
линия

Г Пристанищата са  
огледало на икономиката  
на една държава

СИЛВИЯ ШАТЪРОВА

ИНТЕРВЮ

БОРИС
БАЛЕВ                                         
ФОТО: ЧФ



ИЗ СПОМЕНИТЕ НА ЕДИН ТРАКИЙСКИ ЧЕТНИК

От клането при Арда 
до спасението в България
ГЕОРГИ РУСИНОВ

Тази година се навършват 
110 години от трагичната 
за България 1913-а, когато в 
резултат на Втората Бал-
канска война, наречена още 
Междусъюзническа, огромна 
част от българското насе-
ление, живеещо в Беломорска 
и Одринска Тракия е подло-
жено на безмилостно уни-
щожение от настъпващата 
редовна турска войска и 
башибозук. Насилието сре-
щу мирното население 
предизвиква една от най-
големите бежански вълни в 
историята на България. 
Трагичните събития от 
онова време са съдбовни за 
много от днешните жите-
ли на Бургас и околните 
населени места, защото 
голяма част от днешните 
жители на областта са на-
следници именно на онези 
тракийски бежанци, напус-
нали родните си места и 
потърсили спасение във 
свободна България. 

Днес ще ви разкажем за 
онези събития, описани в 
автентични документи, с 
думите на един пряк участ-
ник в тях – Петър Тасев 
Ошавков от село Голям 
Дервент, Софлийско, Запад-
на Тракия (б.а. – днешна 
Гърция), четник в четите 
на Таню Николов, Руси Сла-
вов и Димитър Маджаров. 
Наследниците на рода Ошав-
кови днес живеят в Айтос, 
Бургас, Варна, София, Хаско-
во, село Железино, Ивайло-
вградско и на други места в 
страната. Документите 
стигат до нас, благодарение 
на Димитър Ошавков – дъл-
гогодишен председател на 
Тракийското дружество в 
Айтос, който успява да ги 
предаде преди смъртта си 
на племенника си Драгомир 
Ошавков, адвокат в Бургас 
и правнук на Петър Тасев 
Ошавков.

Тази част от спомените 
на Петър Ошавков обхваща 
периода след оттеглянето 
на българската войска от 
Беломорска и Одринска 
Тракия през 1913-а, когато 
местното население се 
опитва да окаже съпроти-
ва на настъпващата турска 
редовна войска и башибозук, 
акцията по освобождаване-
то на около 12 000 бежанци 
от обединените чети на 
Димитър Маджаров и Руси 
Славов и бруталното клане 
при преминаването на река 
Арда при село Ятаджик 
(днешно село Маджарово).

Ето какво си спомня Петър 
Ошавков за онези събития:

„При нападението на 
нашето село (село Голям 
Дервент, околия Софлу – 
б.ред.), турците употреби-
ха артилерия, тъй като 

изглежда бяха подразбрали, 
че ще срещнат въоръжена 
съпротива. От своя страна, 
въоръжената група, заедно 
с мъже от селото заехме 
позиция в местността 
Момин дъб и Гариловото 
лозе, в което лозе паднаха 
убити от турците някои 
от защитниците на селото 
като Стойко Недялков, Яно 
Енчев, синът на Петко Ча-
вдаров, Вълко Гуглев и мно-
го други“, посочва той.

Последвалите събития в 
селото са още по-мрачни.

„След оръдейния огън, 
селото се обви в пламъци, 
животните се разбягаха, а 
хората едва успяха да се 
укрият в гората, останали 
без храна и подслон, тъй 
като храните и къщите 
изгоряха. Както се разбра 
впоследствие, в селото ос-
танал дядо Димитър Пир-
пириев, с бяла брада до пояс, 
който поради възрастта си 
не можал да се укрие. Тур-
ските войници го залавят, 
поливат го с газ и го запалват 
на мегдана. Също и дядо 
Атанас Копанов е бил хвър-
лен от турците в собстве-
ната му горяща плевня, 
където е изгорял жив. При-
живе той е бил приготвил 
камъни на гробищата на 
селото, за да му изградят 

гроба след смъртта му, но 
камъните останали без да 
бъдат употребени за целта“, 
продължава той спомените 
си.

След това Петър Ошавков 
и други се изтеглят в гора-
та, където с дни се хранят 
с каквото намерят – диви 
круши, грозде понеже е есен-
но време.

„Два-три дни след запал-
ването на селото, пусна се 
слух, бежанците в балкана 
да се придвижват към казар-
мите в Дедеагач, където 
щели да бъдат събрани от 
турската власт, за да ги 
оправдаят и освободят, за 
да се разотидат по селата 
си. Но истинската цел, как-
то се разбра, е била след 
като ги съберат, да бъдат 
закарани до град Фере, къде-
то по мост на река Марица 
да бъдат избити и издавени 
в пълноводната река. Една 
голяма част от тракийско-
то население, прогонено в 
балкана, се беше вече пома-
мило и се намираше в Деде-
агач, откъдето е било насо-
чено под конвой към град 
Фере“, продължава описание-
то на мрачните събития 
от 1913-а авторът им.

Следват спомените за 
срещата с воеводите Дими-
тър Маджаров и Руси Славов 
и обединените им чети. 
Това става в землището на 
село Доганхисар. 

„Димитър Маджаров, 

събрал всички оцелели мъже, 
годни да носят оръжие, каза: 
„Другари, да рискуваме жи-
вота си, но да отървем 
този народ от удавяне в 
Марица, или и ние да загинем. 
Който рискува да даде жи-
вота си, да тръгва с мене, 
макар да няма пушка. Нека 
вземе даже и кол, вместо 
оръжие“. И наистина, въоръ-
жени с пушки и бомби, някои 
с голи колове, потеглихме 
през балкана скритом към 
град Фере. Пристигайки, 
веднага заехме позиция юж-
но от града, откъдето оч-
аквахме да минат бежанците, 
пленени от турците. Откъм 

град Фере, по течението на 
река Марица се зададе народ, 
бих казал хиляди, тъй като 
имаше бежанци от трите 
околии – Софлийска, Дедеа-
гачка и Гюмюрджинска, об-
градени от четирите 
страни с турска войска – 
пешеходци и на коне. Сред 
пленените, освен мъже и 
жени, личаха и много деца и 
старци. Отпред на коне 
яздеха началници, а отзад 
турски войници с прикла-
дите на пушките си подби-
раха изоставащите. Тези, 
които не са могли да вървят, 
са били убивани. Турците 
заплашвали, че който се 
опита да бяга, ще бъде за-

стрелван на място“, раз-
казва в записките Петър 
Ошавков.

Тогава Маджаров дава 
команда и четата открива 
огън по конниците, охраня-
ващи бежанците. Турците 
отвръщат.

„Народът се разбяга и пое 
към гората. Турската охра-
на, изненадана от неочаква-
ната съпротива даде доста 
жертви и беше разбита. Не 
си спомням да имаше убити 
от четата. Народът беше 
насочен от четниците на 
север към река Арда, към 
свободната българска тери-
тория. Пътувахме денем и 
нощем. По пътя за Арда, през 

турските села съпротива 
не оказа никой и след някол-
ко денонощия стигнахме 
южния бряг на реката. При 
слизането към нея, при село 
Ятаджик (сега Маджарово), 
по течението на един поток, 
турските постове откриха 
стрелба по множеството, 
при което паднаха много 
убити, от чиято кръв во-
дата на потока бе обагрена 
в червено. Много майки за-
губиха децата си при газене-
то на река Арда, а също и 
като убити. Болшинството 
от бежанците, с помощта 
на четниците обаче преми-
на реката и стъпи на сво-
бодна земя“, продължава 
спомените си по кървавите 
събития тракийският четник 
и завършва:

„Това е една мрачна стра-
ница на моя живот, която 
се е врязала дълбоко в моето 
съзнание с прекараните мъ-
чения и несгоди и същевре-
менно светла, при мисълта 
че съм направил нещо за 
облекчаване и запазване жи-
вота на тракийското насе-
ление от моя роден край. С 
другарски поздрав: Петър 
Тасев Ошавков“

Правнукът на четника 
– адвокат Драгомир Ошавков, 
цитира известен девиз на 
тракийските бежанци и 
наследници – „Помнете, не 
отмъщавайте, но не забра-
вяйте!”.

„Аз лично ще направя 
нужното, за да знаят мои-
те деца кои сме, откъде сме 
дошли и какво е трябвало 
да преживеят нашите 
предци, за да получат же-
ланата свобода. И още – че 
свободата никога не се дава 
даром, а се плаща с кръв. 
Иначе е стряскащо след 
повече от век от онези 
събития, близо до нашата 
граница, отново да ставаме 
свидетели на война и да 
виждаме бежанци, прокуде-
ни от родните си места. 
Мислим си, че живеем в един 
уреден, спокоен и цивили-
зован свят, до момента, в 
който някой диктатор не 
реши, че земята, на която 
живееш, му принадлежи. 
Иначе, като юрист мисля, 
че пострадалите едва ли ще 
бъдат някога овъзмездени. 
Темата е многопластова, 
намесена е политика и ди-
пломация. А и не виждам 
наследниците на тракий-
ските бежанци да са в при-
оритетите на нито едно 
правителство досега“, ко-
ментира той в края на 
разговора ни за фамилното 
участие в най-голямата 
бежанска криза на България.

В памет на Димитър Ата-
насов Ошавков, дългогодишен 
председател на Тракийското 
дружество в Айтос.

Памет. Навършиха се 110 години от кървавите събития в най-голямата ни бежанска криза
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Петър Тасев Ошавков –  
четник при воеводите Дими-
тър Маджаров и Руси Славов

ФОТО: СЕМЕЕН АРХИВ

Воеводата 
Димитър 
Маджаров 
пред тленни-
те останки 
на двама свои 
другари
ФОТО: УИКИПЕДИЯ

Воеводата 
Руси Славов

ФОТО: 
TRAKIAPLOVDIV.ORG

Факсимиле от спомените на Петър Ошавков, описващи събитията от 1913-а         ФОТО: СЕМЕЕН АРХИВ
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Амбиция за втори мандат. За приятеля, човека и кмета говориха негови близки

МЕСТНИ ИЗБОРИ 2023

СИЛВИЯ ШАТЪРОВА

С интересно и стилно 
тържество в сърцето на 
Созопол – Амфитеатъра, 
кметът Тихомир Янакиев 
и неговият екип дадоха 
старт на кампанията си 
за местни избори на 29 
октомври под мотото 
„Със сърце за Созопол“.

За Янакиев като човек, 
приятел и кмет говориха 
негови приятели, съучени-
ци от детството, граж-
дани, на които той е по-
могнал. Водещият Петко 
Тодоров също се оказа негов 
приятел от детството и 
човек, който се е завърнал 
в Созопол.

Всички бяха единодушни, 
че Янакиев през тези че-
тири години не се е проме-
нил, един от малкото 
кметове, който знае про-
блемите на хората, говори 
с тях, върви по улиците 
на Созопол и обича да се 
вслушва в съветите и да 
отговаря на въпросите им.

Самият Янакиев остави 
сценария настрана и емо-
ционално говори за изми-
налите четири години, за 
трудностите през тях, 
но и за успехите, какво му 
е донесла и отнела кмет-
ската корона. Той извика 
на сцената семейството 
си, което е било винаги до 
него и предизвика бурни 

аплодисменти сред сто-
тиците жители, които 
бяха дошли, за да го под-
крепят.

Пред тях той благодари 
на съпругата си Поли и 
трите им деца, като им 
се извини пред всички за 
безсънните нощи, за лип-
сата му от къщи, за тре-
вогите и за това, че е на-

правил проблемите на 
всички жители на общи-
ната свои.

След това на кратко 
обясни за бъдещите важни 
проекти, които ще бъдат 
продължени в Созопол и 
общината и представи 
отбора на „сърцето“  –лис-
тата за общински съвет-
ници и кандидатите за 

кметове на населени места. 
В листата прави впечат-
ление, че има личности от 
всички селища в общината, 
а кандидатите за кметове 
предизвикаха аплодисмен-
ти и одобрение на присъст-
ващите.

Тържеството продължи 
с концерт на Поли и Лили 
и Милица Гладнишка.

К У П У В А Н Е Т О   И   П Р О Д А В А Н Е Т О   Н А   Г Л А С О В Е   Е   П Р Е С Т Ъ П Л Е Н И Е .

„Със сърце за Созопол“ Тихомир Янакиев 
даде старт на кампанията

В листата за общински 
съветници влизат както 
познати от първия ман-
дат лица, така и нови, 
доказали се в своята 
област професионалисти:
1. Тихомир Йорданов 
Янакиев
2. Андрей Златков 
Николов
3. Димитринка Никола-
ева Господинова
4. Станислав Михайлов 
Стаматов
5. Станимир Киряков 
Андонов
6. Стамат Тодоров 
Стаматов
7. Стилияна Здравкова 
Николова
8. Петя Красимирова 
Маврова
9. Ружди Якуб Мустафа
10. Стефан Благоев 
Христов
11. Деница Димитрова 
Георгиева
12. Анета Момчилова 
Филипова
13. Димитър Тошков 
Станчев
14. Милена Тодорова 
Желева
15. Иван Иванов Деспов
16. Румяна Георгиева 
Вълчева
17. Нейчо Панайотов 
Калов

Коалицията предлага и 
кандидати за кметове  
на населени места  
в община Созопол
1. Росен Георгиев Деспов, 
кандидат за кмет на град 
Черноморец
2. Веселина Стефанова 
Комитова, кандидат за 
кмет на село Равадиново, 
община Созопол 
3. Румен Георгиев Дими-
тров, кандидат за кмет 
на село Атия, община 
Созопол
4. Иван Милев Янев, 
кандидат за кмет на село 
Росен, община Созопол
5. Митко Стоянов Иванов, 
кандидат за кмет на село 
Равна гора, община 
Созопол
6. Милка Николова 
Стамболиева, кандидат 
за кмет на село Крушевец, 
община Созопол
7. Атанас Спасов Дими-
тров, кандидат за кмет 
на село Индже войвода, 
община Созопол
8. Христо Георгиев 
Бардуков, кандидат за 
кмет на село Зидарово, 
община Созопол
9. Виолета Димова 
Арабаджиева, кандидат за 
кмет на село Габър, 
община Созопол

Янакиев и листа-
та за съветници 

и кандидат- 
кметове на 

населени места 
ФОТО: ЧФ

Амфитеатърът бе изпълнен до краен предел               ФОТО: ЧФ

ЕКИП НА ЧФ

Добър пример за отбор-
на игра, местно управление, 
приемственост и държав-
ническо мислене демон-
стрираха кметът на Руен 
Исмаил Осман и кандидатът 
за кмет на общината Ахмед 
Сюлейман по време на сре-
щата на партийния актив 
и симпатизанти с лидера 
Мустафа Карадайъ.

Като домакин думата 
взе кметът Исмаил Осман, 
който благодари на почет-
ния председател на ДПС 
Ахмед Доган, на лидера 
Мустафа Карадайъ за то-
ва, че на 29 години са му 
дали шанса да стане кмет 
и да управлява една от 
най-големите и важни за 
ДПС общини. 

Както знаете, след тези 
избори община Руен ще има 
друг кмет. И този кмет 
ще се казва Ахмет Сюлей-
ман. Нямам никакви съм-
нения нито от симпати-
зантите на ДПС, нито от 
тук присъстващите, че 

някой мисли за друг кмет. 
Такова нещо няма и моята 
молба и моят апел към вас 
е за една убедителна кам-
пания и работа от врата 
на врата, както сме рабо-
тили досега. Ще изберем 
г-н Ахмет Сюлейман за 
кмет на община Руен, след 
което, разбира се, той 
вече ще даде посоката на 
развитието на община 
Руен“, категоричен бе Ос-
ман. Той ще бъде кмет до 
ноември.

Осман направи кратък 
отчет за последния мандат 
и спомена за проектите, 
върху които общината 
работи, като допълни, че 
тя остава финансово ста-
билна. 

„Борчове няма, задълже-
ния нямаме. Имаме пет 
големи проекта, от които 
единият, пътят Дъскот-
на – Планиница – Люляко-
во, знаете, беше на стойност 
четири милиона и петсто-
тин хиляди. Другите 

проекти – в момента се 
работи по тях. За около 
четири милиона и петсто-
тин хиляди има вече одобрен 
проект за разширяването 
на училището в село Трънак 
и изграждане на закрита 
физкултурна зала. Знаете, 
отпреди пет години учи-
лището в село Трънак го 
направихме средно учили-
ще, беше основно, вече там 
се учи до 12 клас“, каза още 
Осман. 

Сред проектите, които 

са начертани, са саниране 
на сградите на осем кмет-
ства, както и пълно обно-
вяване на читалището в 
Люляково. Осман бе кате-
горичен, че по време на 
кампанията ДПС отново 
ще разчита на диалог с 
хората от врата на врата.

„Благодаря ви за довери-
ето през тези 14 години, 
което като избиратели ми 
дадохте. Още веднъж бла-
годаря и на централното 
ръководство и до нови 

срещи“, завърши той.
„Ще направя всичко 

възможно да оправдая до-
верието“, заяви кандидатът 
Ахмед Сюлейман. Той поз-
драви кмета Осман за за-
почнатите проекти, над 
които общината работи. 

Сюлейман обеща, че ще 
се възползва от опита на 
Исмаил Осман.

„Ще работим и ще над-
градим това, което е на-
правено досега“, заяви 
Сюлейман.

Исмаил Осман: Руен ще има нов кмет и той ще е Ахмед Сюлейман 

13 570 гласа 
за ДПС поиска 

лидерът  
Мустафа  

Карадайъ от  
Руен 
ФОТО: 

ГЕОРГИ РУСИНОВ

Исмаил Осман 
(вляво) и Ахмед 

Сюлейман  
(вдясно) 

посрещнаха 
председателя 

на ДПС 
ФОТО: 

ГЕОРГИ РУСИНОВ
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ИНТЕРВЮ НА  
КИРИЛ ЕФТИМОВ

– Трендо, здравей, как 
е настроението?

– Здравейте, радвам се, 
че сте се сетили точно 
за мен. Настроението е 
отлично, няма как и да е 
иначе, тъй като по при-
рода аз съм позитивен 
човек и гледам да не обръ-
щам внимание на пробле-
мите, които ни заобика-
лят. В Димитровград съм 
си, занимавам се с децата, 
които тренират в шко-
лата на клуба и общо 
взето там минава по-го-
ляма част от ежедневие-
то ми. През останалото 
време се виждам с прия-
тели и коментираме 
футбола по света и у нас, 
както прави всеки един 
бивш футболист.

– За толкова години не 
изневери на родния си 
град и клуб, продължаваш 
да помагаш за футбол-
ното му развитие?

– Абсолютно си прав. 
Може би това е моята 
карма, да бъда в сърцето 
на димитровградския 
футбол, докогато мога 
да съм полезен. В тези 
трудни времена радващо-
то е, че ДЮШ работи на 
пълни обороти. Хубаво е, 
че голям брой дечица имат 
желанието да тренират, 
което е импулс за нас, 
треньорите, да даваме 
най–доброто от себе си.

– Сега клубът е в тре-
тия ешелон на футбол-
ното първенство, но аз 
помня преди доста годи-
ни и вие имахте честа да 
играете в тогавашната 
„А“ група?

– Да, сезон 1985/1986 си 
остава незабравим. В 
люта битка с много клас-
ни отбори, заедно с бур-
гаския „Черноморец“ ус-
пяхме да се преборим за 
двете промоции в „А“ 
група. Тогава си размених-
ме по една домакинска 

победа с „акулите“. В 
Бургас изядохме голям 
пердах, отнесоха ни с 
3:0. Не се играеше тога-
ва лесно на стадион 
„Девети септември“.

– По онова време 
стадионите бяха пълни. 
Предполагам, в Дими-
тровград не е било из-
ключение.

– Беше удоволствие 
да се играе навсякъде. 
Стадионите бяха пре-
тъпкани със запалянко-
вци и това бе допълни-
телна мотивация за 
всеки футболист да 
покаже най-доброто от 
себе си. Жалкото беше, 
че само след един сезон 
отново изпаднахме в „Б“ 
група и оттогава не сме 
играли пак в топ елита на 
България. Още по жалкото 
е, че това стана след една, 
меко казано, неспортсмен-
ска постъпка на мач със 
„Славия“ в Димитровград, 
но това са минали работи.

– Сега да те върна и 
към сезона ти с „Нефто-
химик“, когато „зелени-
те“ най-накрая се качиха 
от „Б“ в „А“ група.

– Разкошен сезон. Въ-
преки че минаха 30 години, 
емоциите и спомените 
ми не избледняват. „Наф-
тата“ се радваше на се-
риозна зрителска подкре-
па. Феновете усещаха, че 
тимът е на път да напра-
ви нещо голямо и отда-
ваха всеотдайна подкрепа. 
А самият отбор, какво да 
кажа, беше футболно 
надарен във всяко едно 
отношение. Като започ-
нем с треньорския тандем 
Херо и Стойчев, футбо-
листи от ранга на Йоргов, 
Парушев (лека му пръст), 
Иван Тенев, Денев, Мату-
шев, в средата на терена 
моят градски Митко 
Трендафилов, Станимир 
Димитров, Станчо напред, 
младите тогава Милен, 
Косев и Киселичков. Бяхме 
сплав от опитни и млади, 

надъхани футболисти. И 
накрая на върха на пира-
мидата ръководител 
Христо Порточанов. 
Просто нямаше как тимът 
да не успее да влезе в ели-
та.

– Ти изкара само един 
сезон в „Нафтата“. Не 
те ли е яд, че не остана 
да играеш в „А“ група, а 
предпочете да се завърнеш 
в „Б“ група при родния 
ти клуб Димитровград?

– Сега, ще излъжа, ако 
кажа, че не съм си мислил 
през годините какво щеше 
да стане ако… В живота 
няма ако – или действаш, 
или не. В случая предпо-

четох да се завърна в 
Димитровград. Тогава бях 
вече на 32 години, за вре-
мето си беше залезът на 
кариерата. Усетих, че бих 
бил по-полезен у дома с 
капитанската лента, 
отколкото в Бургас. Ни-
кога няма да разберем, 
какво би станало, ако бях 
продължил в Бургас. Но 
макар и един сезон там, 
„Нефтохимик“ остана в 
сърцето ми завинаги. 
Оставих много приятели 
там, с които поддържам 
връзка и желая всичко най-
добро на клуба.

– По инициатива на 
кмета на Димитровград 

Иво Димов всяка година 
по случай празника на 
града ти организираш 
мач между ветераните 
на вашия и друг отбор? 
Аз ти предлагам следва-
щата година да е мач 
между ФК „Димитров-
град“ и „Нефтохимик“.

– Да, и смея да твърдя, 
че се получава доста ин-
тересно футболно съби-
тие, което генерира се-
риозен брой футболни 
фенове, дошли да видят 
своите любимци от ми-
налото. За мен, за вете-
раните на клуба като 
Гошо Кацарски, Динко 
Господинов, Лори Мет-

ларов, Митко, Дончо 
Донев, Валентин Петров, 
Гошо Кутянов, Веско 
Георгиев и др. е истинско 
удоволствие всяко лято 
да се видим, да поиграем, 
макар и на доста бавно 
темпо. През годините са 
ни гостували легенди от 
САЩ ’94, „Левски“, ЦСКА, 
„Хасково“ и др. Наистина 
би било отлично, ако мо-
же и с „Нефтохимик“ да 
направим шоу мач. Тогава 
вашата легенда Митко 
Трендафилов ще играе и 
за двата отбора. Прегръ-
щам идеята ти и се надя-
вам догодина да се видим 
в моя роден град.

Бивш играч на „Нефтохимик“ и легенда на димитровградския футбол: 

Бившият защитник на 
„Нефтохимик“ Тренда-
фил Данев е сред най–
известните футболи-
сти на ФК 
„Димитровград“. 
Истинска легенда на 
клуба за 16 години, от 
които осем с капитан-
ска лента той записва 
над 450 мача за тима в 
„А“, „Б“ и „В“ група. 
Играе през сезон 
1993/1994 г. за „Нефто-
химик“, като именно 
през тази кампания 

„шейховете“ спечел-
ват промоция за „А“ 
група. Известен с 
интелигентната си 
игра в отбрана, той за 
отрицателно време 
спечелва симпатиите 
на бургаските фенове. 
В мачовете, когато 
играе със зелената 
фланелка, отборът не 
инкасира загуба. В 
момента Трендафил е 
треньор в ДЮШ на 
родния си клуб ФК 
„Димитровград“.

Данев с 
внука си

ФОТО: ЛИЧЕН 
АРХИВ

 „Нефтохимик“ 
1994 г. , Данев 
3-ти ред горе, 

третия от ляво 
надясно

ФОТО: ЛИЧЕН АРХИВ

 О Б Я В А
На основание чл.18/2/ от Наредба за условията и реда за упражняване правата на собственост в 

търговски дружества, участието в граждански дружества и сключването на договори за съвместна дейност 
от Община Бургас и Решение № 284 / 04.10.2023 г. на Управителя, обявява търг с явно наддаване за 
отдаване под наем на помещения собственост на “БУРГАСБУС” ЕООД гр.Бургас при следните условия: 

 

Обект
№

адрес Вид на имота Площ 
кв.м. 

Начална 
цена в лв 
без ДДС 

Размер на 
депозита в 
лева 

Стъпка за 
наддаване 
в лева

Цена на тръж-
ни документи 

без ДДС  
1.1 ул.”Индустриална” 4 услуги /сервиз/ 488  588 1764 59 110
1.8 ул.”Индустриална” 4 склад 100 360 1080 36 110
1.11 ул.”Индустриална” 4 произв. предн. 36 63 189 7 110
1.14 ул.”Индустриална” 4 произв. предн. 72 180 540 18 110
1.15 ул.”Индустриална” 4 произв. предн. 106 265 795 27 110
1.16 ул.”Индустриална” 4 склад 36 130 390 13 110
1.20 ул.”Индустриална” 4 произв. предн. 29 17 51 2 110
1.21 ул.”Индустриална” 4 пом. за търг.д-ст 97 340 1020 34 110
1.22 ул.”Индустриална” 4 произв. предн. 470 470 1410 47 110
2.1 Автогара”Запад” пом.с прил. площ за 

продажба на билети
4+4 275 825 28 110

2.2 Автогара”Запад” пом.с прил. площ за 
продажба на билети

4+4 275 825 28 110

2.3 Автогара”Запад” пом.с прил. площ за 
продажба на билети

4+4 275 825 28 110

2.8 Автогара”Запад” пом.с прил. площ за 
продажба на билети

4+4 275 825 28 110

2.9 Автогара”Запад” пом. за търг.д-ст 54 365 1095 37 110

2.12 Автогара”Запад” пом. за продажба на 
билети

6 210 630 21 110

3.1 ул.”Индустриална” 1 склад с прил.
открита площ

144
200

1610 4830 161 110

5.4 Aвтогара Средец пом. за търг.д-ст 118 185 555 19 110
7.2 Авт.Изгрев площ 1 150 450 15 110

и търг с явно наддаване за продажба на МПС, собственост на „Бургасбус”ЕООД гр.Бургас при следните 
условия:

Обект - вид на 
МПС марка 
-модел 

Година на 
производ-
ство

№, цвят Изминат про-
бег при експл. 
в предпр., км

Начална 
цена в лева
без ДДС

Стъпка за 
наддаване в 
лева

Депозит за 
участие

Цена на тръжни 
документи без 
ДДС

Aвтобус Ивеко 
Дейли Е4
(20+1) 

 2008 г,
дизел

А8495МА
бял

От 2012г- 
479 431

8 366 837 837 110

Aвтобус Ивеко 
Дейли Е4
(20+1)

2007 г,
дизел

А8497МА
бял

От 2012г-
496 648

8 366 837 837 110

Търгът ще се проведе на 25.10.2023г. от 10.00ч. в административната сграда на “БУРГАСБУС”ЕООД 
гр.Бургас ул “Индустриална” № 1. 

Тръжна документация може да се закупи всеки работен ден от датата на публикуването на обявата от 
09.00 до 11.30ч и от 12.30 до 15.00ч в касата на дружеството.

Срокът за отдаване под наем на помещенията е три години. 
Депoзитът за участие се заплаща до 24.10.2023г.
Оглед на обектите и обявените МПС се извършва всеки работен ден от 10.00ч до 16.00ч. от датата на 

публикуване на обявата, след предоставяне на документ за закупена документация за участие в търга. 
При интерес е възможно превозните средства да бъдат продадени на части.

Телефон за допълнителна информация 088 678 8394.
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О Б Я В Л Е Н И Е

„Университетска многопрофилна болница за активно 
лечение – Бургас” АД – град Бургас, 8000 Бургас, 
бул.”Стефан Стамболов” 73, тел. 056/810547, на 
основание чл.89 и следващите от Кодекса на труда, във 
връзка с чл.17, ал.3 от Наредба № 1/22.01.2015 година 
за придобиване на специалност в системата на 
здравеопазването, ОБЯВЯВА конкурс за заемане по 
реда на чл.11, ал.1, т.1 от Наредба № 1 от 22.01.2015 
г. на МЗ на следните длъжности в „Университетска 
многопрофилна болница за активно лечение – Бургас“ 
АД:

• „Лекар, специализант по хирургия“ в Първо 
отделение по хирургия – 1 място;

• „Лекар, специализант по хирургия“ във Второ 
отделение по хирургия – 1 място;

• „Лекар, специализант по нервни болести“ в 
Отделение по нервни болести – 2 места;

• „Лекар специализант по нефрология“ в Отделение 
по хемодиализа – 1 място;

• „Лекар, специализант по нефрология“ в Отделение 
по нефрология – 1 място;

• „Лекар, специализант по педиатрия“ в Първо 
отделение по педиатрия – 1 място;

• „Лекар, специализант по инфекциозни болести“ 
в Отделение по инфекциозни болести – 1 място;

• „Лекар, специализант по неонатология“ в Отделение 
по неонатология – 2 места;

• „Лекар, специализант по АГ“ в Родилно отделение 
– 1 място;

• „Лекар, специализант по АГ“ в Отделение по 
гинекология – 1 място;

• „Лекар, специализант по неврохирургия“ в Отделение 
по неврохирургия – 2 места;

• Лекар, специализант по ортопедия и травматология“ 
в Клиника по ортопедия и травматология – 1 място;

• „Лекар, специализант по урология“ в Клиника по 
урология – 2 места;

• „Лекар, специализант по образна диагностика“ в 
Отделение по образна диагностика – 1 място;

• „Лекар, специализант по клинична лаборатория“ 
в Клинична лаборатория – 1 място;

• „Лекар, специализант по АИЛ“ в Отделение по 
анестезиология и интензивно лечение – 1 място;

• „Лекар, специализант по вътрешни болести“ в 
Отделение по вътрешни болести – 1 място;

• „Лекар, специализант по кардиология“ в Отделение 
по кардиология – 1 място;

• „Лекар, специализант по съдова хирургия“ в 
Клиника по съдова хирургия – 1 място.

ИЗИСКВАНИЯ ЗА ЗАЕМАНЕ НА ДЛЪЖНОСТТА:
1. Да притежава образователно-квалификационна 

степен „магистър” по специалност „Медицина“;
2. Да членува в БЛС;
3. Да не е лишено от правото да упражнява професията.
4. Да притежава удостоверение за владеене на 

български език и професионална терминология на 
български език, издадено по реда на Наредбата по 
чл.186, ал.3, т.1 от Закона за здравето в случаите по 
чл.19, ал.1 и 2 от Наредба № 1/22.01.2015 г.

НАЧИН НА ПРОВЕЖДАНЕ НА КОНКУРСА: първи 
етап – проверка за съответствие на подадените документи 
с изискванията на „УМБАЛ – Бургас“ АД и втори етап 
– оценка на кандидата от определена за целта комисия, 

чрез провеждане на устен изпит по предварително 
изготвен конспект и проверка на познанията в областта 
на конкретната специалност.

НЕОБХОДИМИ ДОКУМЕНТИ ЗА УЧАСТИЕ В КОНКУРСА:
1. Заявление за участие в конкурса;
2. Автобиография;
3. Копие от диплома за завършено висше образование 

ОКС „магистър“ по специалност „Медицина“ и приложението 
към нея или академична справка – заверено от кандидата;

4. Копие на удостоверение за владеене на български 
език и професионална терминология на български език, 
издадено по реда на Наредбата по чл.186, ал.3, т.1 от 
Закона за здравето в случаите по чл.19, ал.1 и 2 от 
Наредба № 1/22.01.2015 г. – заверено от кандидата;

5. Копие от документи, удостоверяващи професионална 
квалификация, компютърна грамотност, ползване на 
чужди езици – ако има такива – заверени от кандидата;

6. Копие от удостоверение за актуално членство в 
БЛС – заверено от кандидата;

7. Мотивационно писмо.

НАЧИН НА БАЛООБРАЗУВАНЕ И КЛАСИРАНЕ НА 
КАНДИДАТИТЕ:

 Заемането на длъжността се извършва след 
провеждане на конкурс по реда на Кодекса на труда.

 Назначена от Изпълнителния директор комисия 
провежда конкурса по документи и устен изпит:

 1. Комисията разглежда и взема предвид средният 
успех от следването, средният успех от положените 
държавни изпити и оценките от учебните дисциплини, 
съответстващи, включващи или най-близки до 
специалността, за която се кандидатства, като оформя 
средна оценка (А)

 2. Комисията провежда устен изпит с кандидата по 
предварително изготвен конспект по съответната 
специалност за проверка на познанията му по 
специалността, за която кандидатства с оценка от 2 до 
6, като оформя средна оценка от оценките дадени от 
членовете на комисията (В)

 Комисията класира само успешно издържалите 
конкурса. Издържали конкурса се считат кандидатите, 
получили средна оценка най-малко 4,50 на устен изпит.

 Балът за крайното класиране на кандидатите се 
сформира по следната формула: А+2*B.

 Трудовото правоотношение възниква с кандидата, 
който е получил най-висок бал и е класиран на първо 
място.

ПРЕДИ подаване на документите кандидатите имат 
право да получат от Отдел „Човешки ресурси, СДО и 
научна дейност“ на „УМБАЛ – Бургас“ АД писмената 
длъжностна характеристика за длъжността, за която 
кандидатстват, което те удостоверяват с подпис и дата, 
положени на бланката.

ДОКУМЕНТИТЕ за участие в конкурса се подават в 
Деловодството на „УМБАЛ – Бургас” АД в едномесечен 
срок, считано от деня, следващ датата на публикуване 
на обявата. Ако срокът изтича в неработен ден, за 
последен ден на срока се счита първият работен ден 
след изтичането му.

С доброволното предоставяне на документите и 
лична информация от кандидатите се счита, че дават 
изричното си съгласие личните им данни да се съхраняват, 
обработват и използват за целите на подбора за заемане 
на съответната длъжност на специализанта.

Справки: тел.056/810595, Отдел „Човешки ресурс, 
СДО и научна дейност”

ПУБЛИЧНА ПОКАНА

Наименование на бенефициент -  
Църква „СВЕТА ТРОИЦА”, с. Дебелт, общ. Средец

С. Дебелт, общ. Средец

Църква „СВЕТА ТРОИЦА“
Лице/а за контакт: Веселин Костадинов Димитров

Електронна поща: Veselin.debelt@gmail.com

Предмет на предвидената процедура
Избор на изпълнител за извършването на строи-

телно-монтажни работи, свързани с проект: „Ремонт, 
реставрация и благоустрояване на двора и ограда 
на храма „Света Троица“, с. Дебелт, община Средец, 
област Бургас, Парцел 116, кв. 501“

Храмът е архитектурно-строителна и художестве-
на недвижима културна ценност с предварителна 
категория „местно значение“. 

Дейностите по СМР са подробно описани в Техни-
ческата спецификация към поканата и приложените 

към нея Количествени сметки
 Обект на процедурата - Строителство
Приложим нормативен акт – ПМС 160/2016г.
Тип на процедурата - Избор с публична покана
Прогнозна стойност съгласно обявление 533 823,20 

с  ДДС 
Дата на обявление/ публикуване - 06.10.2023
Крайна дата за подаване на оферти - 16.10.2023
Описание: СМР – Съгласно Техническа спецификация, 

приложена към документацията
Доставените материали и оборудване да са нови, 

неупотребявани и без дефекти, както и да отговоря на 
спецификата на поръчката.

Предвидените видове и количества на дейностите и 
оборудването са посочени в Техническата спецификация.

Повече информация и приложени образци на доку-
менти може да намерите на следния интернет адрес: 
https://eumis2020.government.bg  - интернет адрес на 
Единния информационен портал на Структурните 
фондове на ЕС – раздел „Е-ТРЪЖНИ ПРОЦЕДУРИ”

ПУБЛИЧНА ПОКАНА

Наименование на бенефициент ЦЪРКВА „СВ. ВСЕХ 
СВЯТИХ” гр. Средец

Град: гр. Средец
ЦЪРКВА „СВ. ВСЕХ СВЯТИХ”

Лице/а за контакт: Недялко Петков Радев
Електронна поща: nedalkoradev158@gmail.com

Предмет на предвидената процедура
Избор на изпълнител за извършването на строи-

телно-монтажни работи свързани с проект: “РЕМОНТ, 
ВЪЗСТАНОВЯВАНЕ И РЕСТАВРАЦИЯ НА ЦЪРКВА „СВ. 
ВСЕХ СВЯТИХ”, ПИ-ІІ, КВ.26 ПО ПЛАНА НА ГР.СРЕДЕЦ, 
ОБЩ.СРЕДЕЦ, ОБЛ.БУРГАС” 

Храмът е архитектурно-строителна и художестве-
на недвижима културна ценност с предварителна 
категория „местно значение“. 

Дейностите по СМР са подробно описани в Техни-
ческата спецификация към поканата и приложените 

към нея Количествени сметки
 Обект на процедурата - Строителство
Приложим нормативен акт – ПМС 160/2016г.
Тип на процедурата - Избор с публична покана
Прогнозна стойност съгласно обявление 520 401,064  

с ДДС 
Дата на обявление/ публикуване -06.10.2023
Крайна дата за подаване на оферти - 16.10.2023
Описание: СМР – Съгласно Техническа спецификация, 

приложена към документацията
Доставените материали и оборудване да са нови, 

неупотребявани и без дефекти, както и да отговоря на 
спецификата на поръчката.

Предвидените видове и количества на дейностите и 
оборудването са посочени в Техническата спецификация.

Повече информация и приложени образци на доку-
менти може да намерите на следния интернет адрес: 
https://eumis2020.government.bg  - интернет адрес на 
Единния информационен портал на Структурните 
фондове на ЕС – раздел „Е-ТРЪЖНИ ПРОЦЕДУРИ”

ПОКАНА 

За свикване на предварително събрание във връзка със учредя-
ване на сдружение за напояване на територията на село Костен 
общ. Сунгурларе

На основание чл.10 ал.1 от Закона за сдружение за напояване, 
Учредителният комитет свиква предварително събрание за учредя-
ване на сдружение за напояване на територията на село Костен 
община Сунгурларе при следния дневен ред:

1. определяне на територията на сдружението; 
2. уточняване броя на учредителите; 
3. изготвяне на проекти на устав на сдружението и други доку-

менти за учредителното събрание; 
4. организиране на учредителното събрание.
Събранието ще се проведе на 24.10.2023 г. от 10.00 часа в 

сградата на Читалището на село Костен общ.Сунгурларе. 
Поканват се всички собственици на земеделска земя и заинте-

ресовани.

ВСЕСТРАННА ЗЕМЕДЕЛСКА КООПЕРАЦИЯ 
„ХРИСТО БОТЕВ“ – ГР. БУРГАС
област Бургас, община Бургас,  

гр. Бургас 8000, пл. „Пети километър“

УПРАВИТЕЛЕН СЪВЕТ:

ПОКАНА
ЗА УЧАСТИЕ В ОБЩОТО ОТЧЕТНО - ИЗБОРНО 

СЪБРАНИЕ НА ВСЕСТРАННА ЗЕМЕДЕЛСКА 
КООПЕРАЦИЯ „ХРИСТО БОТЕВ“ – ГР. БУРГАС 

На основание чл.18, ал.1 от Устава, чл.16, ал.1, от 
Закона за кооперациите, в изпълнение на Решение от 
03.10.2023г.,

Управителният съвет на ВЗК „Христо Ботев - гр. 
Бургас, свиква ОБЩО ОТЧЕТНО -ИЗБОРНО СЪБРАНИЕ 
на кооперацията.

Общото отчетно - изборно събрание ще се състои 
на 21.10.2023 г. – събота, от 08.00 часа, в гр. Бургас, 
в Конферентна зала № 3 във „Военен клуб“ (ДНА) на 
адрес: гр. Бургас, ул. „Христо Ботев“ № 36.

Общото отчетно-изборно събрание ще се състои, 
при следния 

Дневен ред:
1. Отчет за дейността на Управителния съвет 

за мандат 2019/2023 година
Докладва: Председателят на кооперацията 

2. Отчет на Контролния съвет за мандат 2019/2023 
година

Докладва: Председателят на КС

3. Освобождаване от отговорност членовете на 
Управителния, Контролния съвет и Председателя на 

кооперацията на основание чл.17,т.20 от Устава на 
кооперацията и чл.15, ал.4, т.17 от Закона за 
кооперациите.

4. Приемане на правила за провеждане на избор за 
Председател, членове на Управителния съвет, Контролен 
съвет и подгласници.

Докладва: Председателстващият

5. Предложение и избор на комисия за провеждане 
на гласуване и избор на Председател, членове на 
Управителния съвет, Контролен съвет и подгласници.

6. Предложения,гласуване и избор на Председател, 
съгласно чл.17,ал.1,т.3 от Устава на кооперацията.

7. Предложения, гласуване и избор на Управителен 
съвет и подгласници съгласно чл.17,ал.1, т.2 от Устава 
на кооперацията.

8. Предложения, гласуване и избор на Контролен 
съвет и подгласници съгласно чл.17,ал.1, т.2 от Устава 
на кооперацията.

При липса на кворум, съгласно чл. 17, ал.2 от Закона 
за кооперациите, и чл. 19, ал.2 от Устава, насроченото 
общо отчетно - изборно събрание, ще се проведе на 
същия ден и същото място един час по-късно, независимо 
от броя на присъстващите член-кооператори 

Всички член-кооператори на ВЗК „Христо Ботев”“ 
– Бургас, съгласно изискванията на закона и устава, са 
поканени да присъстват. Документите по дневния ред 
за ОС са на разположение за запознаване, на 
административния адрес на кооперацията.

Управителен съвет

СЪОБЩЕНИЕ

Никол Цветанова Съзанова 
с адрес с. Маринка, съобщава 
на жителите на с. Маринка, 
следното свое инвестиционно 
предложение:  изграждане  на 
Гараж (допълващо застроява-
не в  УПИ XIV -  кв. 36 по 
плана на  с.Маринка, общ. 
Бургас

СЪОБЩЕНИЕ 
ЗА ИНВЕСТИЦИОННО 
ПРЕДЛОЖЕНИЕ /ИП/

Христо Ганчев Христов 
съобщава за своето ИП: „По-
ставяне на павилион за пица-
рия и бърза закуска и изграж-
дане на  летен навес и 
тоалетна в УПИ II, кв.79 по 
плана за регулация на гр.
Сунгурларе“

Местоположение: УПИ II, 
кв.79 по плана за регулация 
на гр.Сунгурларе

В БУРГАС СЕ ПРОВЕДЕ ТРЕТОТО РЕГИОНАЛНО СЪБИТИЕ 
ПО ПРОЕКТ „ЗНАНИЯ ЗА НАТУРА 2000“

На 27 септември 2023 г. в гр. Бургас се 
проведе третото регионално събитие 
по проект „Знания за Натура 2000“ за 
област Бургас. Актуалната тема „ПО-
ВИШАВАНЕ НА ИНФОРМИРАНОСТТА 
И ИЗГРАЖДАНЕ НА КАПАЦИТЕТ ЗА 
УЧАСТИЕ НА ЗАИНТЕРЕСОВАНИТЕ 
СТРАНИ В ПРОЦЕСА НА ИЗПЪЛНЕНИЕ 
НА ПЛАНОВЕ ЗА УПРАВЛЕНИЕ НА 
НАТУРА 2000“ привлече 37 души от 
цялата област, представители на: об-
ластна и общински администрации, 
РИОСВ, Дирекция на Природен парк 
„Странджа“, Областна дирекция на 
Държавен Фонд Земеделие – Бургас, На-
ционална служба за съвети в земеделието 
– ТОО Бургас, Регионална дирекция по 
горите – Бургас, Югоизточно държавно 
предприятие – гр. Сливен, държавни 
горски стопанства, Изпълнителна аген-
ция по рибарство и аквакултури – РК 
Бургас, ловно-рибарско дружество, 
Университет „Проф. д-р Асен Златаров“, 
ТП Пристанище Бургас ДП „ПИ“, РДПБ-
ЗН – Бургас, СГКК - Бургас, СРС Подкре-
па - Бургас, КНСБ - Бургас, Местни 
инициативни рибарски групи, фондация, 
екологично сдружение и граждани.

Събитието беше открито от Павел 
Маринов, директор на РИОСВ-Бургас. 

В първия панел бе представен опит и 
добри практики от Австрия и Франция 

в разработване и изпълнение на планове 
за управление на защитените зони. Във 
втория панел бяха разяснени възмож-
ностите за финансиране в „Натура 2000“. 
В третия панел бе представена ролята 
на заинтересованите страни в процеса 
на изпълнение на плановете за управление 
на „Натура 2000“. Фокусът бе насочен 
към проекти в областта на управление-
то на горите, пасищата и сладководни-
те екосистеми. Дискусия по темите на 
отделните панели бе проведена в рамки-
те на четвъртия панел. По време на 
дискусията бе подчертана необходи-
мостта от ясно методическо управление 
на екипите на органите за управление и 
активно включване на представителите 
на бизнеса в разработването и изпълне-
нието на плановете за управление.

Третата Национална кампания по 
проект „Знания за Натура 2000“ продъл-
жава със следващите регионални събития: 
на 03 октомври в Благоевград, на 04 ок-
томври в Перник, на 16 октомври в 
Ловеч, на 17 октомври в Плевен и на 18 
октомври в София. Информационната 
кампания ще обхване всички областни 
градове в страната. 

Повече информация за регионалните 
събития от Третата национална кам-
пания можете да намерите на: https://
natura2000.bg/treta-nacionalna-kampania/.

www.faragency.bg
Следете новините в развитие и на 

мобилната версия, достъпна 
за всички смартустройства



ДОНА МИТЕВА

Фотосесия за благот-
ворителен календар на 
СНЦ „Анимал Хоуп“, 
Бургас в подкрепа на без-
домните животни прави 
бургаският дизайнер и 
организатор на конкурси 
за красота Йордан Бъч-
варов.

Мястото не е случай-
но избрано – Върли бряг, 
където се намира приют-
ът. Проектът се реали-
зира съвместно с Българ-
ско Чопър общество. 
Фотограф на сесията е 
Ивелина Атанасова. Ди-
зайнер на част от рокли-
те на красавиците Kali S 
Fashion Калина Терзиева.

„Красиви жени и Бъл-
гарско Чопър общество 
– със зверските си мото-

ри се обединиха в подкре-
пата на една чиста и 
добра кауза – помощ за 
бездомните животни.

Благодаря на всички, 
които бяха с нас и допри-
несоха за реализацията на 
това събитие, което се 
случи под небето на Вър-
ли бряг в красива България. 

Очаквайте професио-
налните снимки скоро от 
този невероятен проект“, 
написа в социалната мре-
жа Бъчваров.

С бездомните живот-
ни и мощните мотори 
и техните собственици 
се снимаха Мисис България 
Гергана Станчева , MRS 
Queen Tourism Ивелина 
Иванова, тв водещата 
Пепа Костадинова, Пред-
ставителката на RN 
media group Татяна Яне-

ва, Представителката 
на „Мис България“ Ваня 
Кирова, Победителките 
в „Мисис Черно море 
2023“: Диана Велева, Нур-

тен Чаушева, Десислава 
Тишева, близначките 
Мария и Даяна Илиеви, 
Дафи Радева, Веселина 
Иванова.
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Фотосесия „Красавицата и звярът“ – 
в подкрепа на бездомните животни

Впечатляваща комбинация: красиви жени, 
красиви мотори, огромни мъже и животни – 
жадни за внимание и ласка
ФОТО: ИВЕЛИНА АТАНАСОВА

Благотворителност. Миски и моторджии правят календар

Две Български краса-
вици, заедно с органи-
затора на проявата 
Йордан Бъчваров, спе-
циално за календара 
на СНЦ „Анимал Хоуп 
Бургас“
ФОТО: ИВЕЛИНА АТАНАСОВА

Най-неподправената любов е тази на животното
ФОТО: ИВЕЛИНА АТАНАСОВА

ГЕОРГИ РУСИНОВ

Бургас ще се превърне в един 
малък Холивуд за ден. Причи-
ната е кикбокс турнирът от 
световно ниво Glory, чийто 
домакин е морският град. В 
събота в зала „Арена Бургас“ 
ще пристигнат световноиз-
вестни имена, както сред 
състезателите, така и сред 
зрителите. Най-очаквани от 
българската публика безспорно 
са мачът на Стоян Копривле-
нски срещу румънеца Сорин 
Калинюк и дебютът на малкия 
брат на бургазлията. 

Другият бой, заради който 
се стичат звезди от цял свят, 
е този между мароканската 
звезда и „лошото момче“ на 
кикбокса Бадр Хари и Уку 
Юрендал. Мароканецът ще е с 
красивата си съпруга Дафне и 
чичо си, а слухове изпращат 
във ВИП ложите и 20-годишния 
принц на Мароко – Мулай Хасан, 
син на крал Мохамед VI. Мла-
дият благородник е луд фен на 
сънародника си.

В Бургас пристигат и скан-
далните братя Андрю и Тристан 
Тейт. Милионерите са полу-
чили специално прокурорско 
разрешение да напуснат Буку-
рещ, където живеят в момен-

та и имената им са замесени в 
редица скандали. Известни са 
с критиката си срещу жените 
и обидното им отношение в 
ТикТок спрямо нежния пол.

Любимец на Рамзан Кадиров 

и Реджеп Ердоган също ще е 
във ВИП ложите. Легендата в 
кикбокса Забит Самедов идва 
да гледа Бадр Хари, Богдан 
Стойка и Стоян Копривленски. 
Самият той има няколко 
много запомнящи се мачове 
срещу Хари. В последните 
години Самедов влезе в кино-
индустрията.

Турският секссимвол – ак-
тьорът Бурак Челик, ще в 
зала „Арена Бургас“, за да гледа 
любимеца си Бадр Хари, на 
когото е запален фен. Той е 
близък и със Самедов, с когото 
се познават покрай киното. 
Отсега организаторите се 
подготвят за вълни от фенки 
на актьора, които ще тръпнат 
да го видят и да се снимат с 
него.

С всички тези известни 
имена, които ще акостират в 
Бургас на 7 октомври, прос-
транството около „Арена 
Бургас“ ще заблести под свет-
лините на прожекторите и 
зашуми от щракането на 
фотоапарати.

Бургас се превръща в един малък Холивуд за ден

Част от звездите, които ще посетят „Арена Бургас“ утре 
вечер за турнира по кикбокс от веригата Glory
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